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L’Ajuntament preveu que prop de 400 immigrants empadronats a Montcada i Reixac s’acullin al
procés de normalització per obtenir el permís de treball i residència que el Govern Civil obrirà
el 7 de febrer. El procés s’allargarà fins al 7 de maig.

>>  En cinc anys, la
pedrera de Vallençana
serà un espai verd   P.4

>> IAR podria acomia-
dar 172 treballadors per
posar fi a la crisi P.  9

>> Desallotjats els firai-
res que vivien al costat
del Mas Duran P.8

>> 3.000 signatures de
suport a la campanya
per mantenir la visita
ginecològica anual  P.  11

>>  El Valentine acaba
la primera volta amb
opció a l’ascens P. 25
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Prop de 900 persones, de 15
comparses diferents, prendran
part de la Rua de Carnaval, que
se celebrarà el proper 5 de fe-
brer pels carrers de la localitat.
Per celebrar l’arribada del Rei
Carnestoltes, el Departament
de Cultura ha organitzat un pro-
grama d’actes que s’estendrà
del 3 al 9 de febrer i que asse-
guren la diversió per a petits i
grans, amb balls de benvingu-
da i comiat.
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TRASLLAT DEL MERCAT AMBULANT

El consistori vol consensuar amb
els comerciants la nova ubicació

Els botiguers del Mercat Municipal recullen més d’un centenar de signatures en contra del trasllat fora del centre

pilar abián
montcada

 >>  Vista parcial del carrer Santiago amb parades del mercat ambulant

SÍLVIA ALQUÉZAR

 >> Ortega, a la dreta, lliurant les
signatures  al registre municipal

El govern municipal (PSC, CiU
i ICV-EUiA) vol consensuar
amb els comerciants quina serà
la ubicació del mercat ambulant
dels dimecres un cop comencin
les obres de remodelació del car-
rer Santiago. Aquest és el mis-
satge que l’alcalde, el socialista
César Arrizabalaga, ha transmés
públicament a la població en
resposta a la recollida de més
d’un centenar de signatures en-
gegada pels paradistes del Mer-
cat Municipal amb el suport de
botiguers del carrer Major i del
sector Montcada Centre Lle-
vant, a títol individual. L’edil ha
assegurat que “l’Ajuntament
no prendrà cap decisió ni
iniciarà l’actuació urbanísti-
ca fins que no hagi parlat
amb els afectats i s’acordi
quina és la solució més be-
neficiosa per al municipi”.

Propostes. Segons ha dit l’al-
calde, el consistori és conscient
de la situació estratègica del
mercat ambulant i de la impor-
tància econòmica que té per als
comerços que l’envolten i, per
això, intentarà que aquest es
mantingui proper a la zona on
actualment s’ubica. No obstant
això, Arrizabalaga reconeix que
el principal handicap són les
dificultats tècniques existents per
trobar un espai adequat en el
centre del nucli urbà. “Actual-
ment tenim seriosos proble-
mes de seguretat i d’evacua-
ció en cas d’emergència”, ha
dit l’edil, que s’ha mostrat dis-
posat a escoltar les propostes
alternatives que facin els comer-
ciants. De moment, el govern no
vol avançar si el trasllat de les
parades –en total, prop de 160–
serà provisional o definitiu, i
prefereix pronunciar-se un cop
hagi debatut la qüestió amb tots
els col·lectius afectats ja que les
converses que ha mantingut fins
al moment han estat amb l’as-
sociació de comerciants Mont-
cada Centre Llevant, però no
amb els paradistes del Mercat
Municipal ni amb els botiguers

no associats. Precisament aquesta
absència d’informació és la que
va propiciar la recollida accele-
rada de signatures. “No volem
crear cap polèmica, només
actuem en defensa dels nos-
tres interessos comercials”,
ha explicat Antonio Ortega,
portaveu del Mercat Municipal.
Segons Ortega, els paradistes
han rebut informació de l’im-
minent trasllat al Pla d’en Coll,
davant del pavelló Miquel
Poblet, dada que la resta de co-
merços desconeixia. Quant a
ubicacions alternatives al carrer
Santiago, els comerciants creuen
que és factible traslladar les
parades al carrer Major o al car-
rer Guadiana. “Sabem que hi
ha problemes tècnics per re-
soldre, però per això està
l’Ajuntament, per buscar
solucions que no signifiquin
un perjudici per al comerç”,

LA PROPOSTA DE NOVA CENTRALITAT, EIX DEL DEBAT
 PILAR ABIÁN

Com a rerefons a la decisió so-
bre  la ubicació del mercat am-
bulant hi ha el debat sobre el
concepte de nova centralitat que
ha impulsat el govern local i que
també defensa la unió d’asso-
ciacions de comerciants Mont-
cada Centre Comerç. L’MCC es
va crear fa tres anys amb l’ob-
jectiu de dinamitzar el comerç
establint un eix que va des de
Montcada Centre Llevant fins al
Pla d’en Coll. D’acord amb
aquesta filosofia, el president
de l’MCC, Alfons Martínez, opi-
na que la proposta inicial del
consistori de traslladar les
parades davant del pavelló
Miquel Poblet és l’adient. “El
mercat continua dins de
l’àmbit d’influència de l’MCC i
en una zona àmplia amb 200
places d’aparcament al
costat”. Martínez també es con-

gratula que es remodeli el carrer
Santiago inclòs en el mateix eix
comercial. El president de l’MCC
reconeix, però, que aquesta visió
de nova centralitat encara no ha
arrelat entre els comerciants i en-
tén que particularment cadascú
defensi els seus interessos. En
aquest grup s’inclourien els pa-
radistes del Mercat Municipal i
els comerciants que han signat
la petició a l’Ajuntament en con-
tra del trasllat del mercat ambu-
lant. “Això significaria pèrdues
d’entre un 25 o 30% de la nostra
caixa setmanal”, assegura el
portaveu de la junta del Mercat Mu-
nicipal, Antonio Ortega. “Creiem –
ha afirmat– que l’Ajuntament està
fent polítiques positives cap al
comerç, amb ajudes i subven-
cions, per això no entenem que
ara es plantegi la possibilitat de
traslladar el mercat ambulant

diu Ortega que, d’altra banda,
ha rebut amb satisfacció l’oferi-
ment de diàleg i consens que  ha
fet l’alcalde. També la regidora
de Comerç, Antònia Bofill
(CiU), apunta que aquest és el
camí per decidir la futura
ubicació de les parades. Quant
a la unió d’associacions de
comerciants Montcada Centre
Comerç, que inclou el carrer
Major, Montcada Centre Lle-
vant i el Pla d’en Coll, el seu pre-
sident, Alfons Martínez, és
partidari d’arribar a una decisió
consensuada encara que, com a
organització, defensarà la pro-
posta del consistori de traslladar
el mercat ambulant davant del
pavelló Miquel Poblet entenent
que es manté dins de l’àrea
d’influència de l’eix comercial.
El projecte d’urbanització del
carrer Santiago es va aprovar en
el Ple al novembre. Les obres,
pressupostades inicialment en
422.000 euros, encara no tenen
data d’inici. “No les adjudica-
rem fins que no parlem amb
els afectats i decidim quina
serà la ubicació de les pa-
rades”, ha dit el president de
l’Àrea Territorial, Alfonso Ro-
mo (PSC).

amb el perjudici que això supo-
saria per als comerços que
l’envolten”, diu Ortega. El porta-
veu del Mercat Municipal apunta
que  molts botiguers han fet in-
versions en el negoci i han de-
manat crèdits tenint en compte
la seva ubicació estratègica. PA

opinions
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La pedrera de Vallençana es
recuperarà com a espai verd

pilar abián
redacció

L’explotació, iniciada l’any 1949, té un important impacte visual en el municipi montcadenc

1a quinzena
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PROJECTE DE RESTAURACIÓ Obres a l’estació

de Bifurcació
per l’arribada

del TAV

beneficis

GUANY PAISATGÍSTIC I CIRCULATORI

 >> En aquesta imatge s’aprecia l’impacte que té la pedrera vista des de Montcada i Reixac

PILAR ABIÁN

L’Administrador d’Infraestruc-
tures Ferroviàries farà obres per
a l’adequació i ampliació de la
capacitat en les estacions de Sant
Andreu Comtal, Barcelona-Es-
tació de França i Montcada Bi-
furcació amb l’objectiu de man-
tenir i agilitar l’operativitat del
sistema ferroviari a Barcelona
mentre es condiciona l’estació
de Sants per a l’arribada de l’alta
velocitat. Les actuacions previs-
tes pugen a 8,47 milions d’euros.
A l’estació de Bifurcació el pro-
jecte preveu una base d’estacio-
nament per a combois de roda-
lies. Amb aquest objectiu es re-
modelaran les capçaleres de les
vies del cantó de Sant Andreu
Comtal, on s’independitzaran les
instal·lacions de rodalies i merca-
deries, i s’adaptaran els aparells
de via, d’electrificació i el siste-
ma de senyalització. Entre els
nous equipaments necessaris per
a les noves funcions de l’estació
destaquen la instal·lació d’un tú-
nel de rentat per a trens de fins a
160 metres, el trasllat de les pla-
taformes d’accés als vagons des
de Sant Andreu Comtal i la
instal·lació de torres d’enllume-
nat per a les zones de rentat i
manteniment. Un cop les obres
estiguin adjudicades, es faran en
el termini de quatre a sis mesos.

 >> Estació de Bifurcació

PILAR ABIÁN

pilar abián
montcada

L’Ajuntament de
Montcada i Reixac,
tot i no participar
directament en el
projecte de res-
tauració, ha valorat
positivament l’ac-
tuació prevista a la
pedrera de Val-
lençana per les im-
plicacions que té
en el municipi. “A
més de recuperar
el paisatge i aca-
bar amb l’impacte
visual que té l’explotació, tam-
bé ens beneficiem des d’un
punt de vista circulatori, ja que
disminuirà el trànsit de
vehicles pesants per la carre-
tera de Vallençana”, ha dit el
president de l’Àrea Territorial, Al-
fonso Romo (PSC). El projecte,
pressupostat en 1,8 milions d’eu-
ros, se sufragarà mitjançant els

SÒNIA HERNÁNDEZ

En el termini de cinc anys desa-
pareixerà del paisatge l’impacte
visual que té en l’actualitat la pe-
drera de granit de Vallençana en
la serralada de Marina. El forat
que s’aprecia a la muntanya des
de Montcada i Reixac s’omplirà
amb runes i es repoblarà amb
arbres i vegetació, segons el
projecte acordat entre l’empresa
explotadora, Piedras y Deriva-
dos (Pydsa), i l’Ajuntament de
Badalona. La pedrera es troba
ubicada gairebé en la seva tota-
litat en el terme badaloní, tot i
que una part correspon a Mont-
cada, justament la que va ser res-
taurada fa tres anys aproxi-
madament.

Procés iniciat. L’activitat de
la pedrera es va iniciar l’any 1949
i fins a l’actualitat s’hi han extret
més de 4,5 milions de metres
cúbics de terra, pedres i sorra.
Tot i que l’explotació va finalitzar
el 31 de desembre, fa temps que
l’empresa i l’Ajuntament de Ba-
dalona van començar a negociar
quan acabaria l’extracció i com
es recuperaria el sector. Fruit
d’aquestes converses, l’any 1998
ambdues parts van signar un
acord amb Gestora Metropo-
litana de Runes SA (GMR)
perquè l’espai esdevingués un
dipòsit controlat de runes.
Segons fonts de GMR, al 2001
es va iniciar la primera fase de
la restauració al vessant oest de
la pedrera, justament el que
correspon a Montcada, actuació
que va acabar un any més tard.
Durant el 2003 els treballs van
continuar amb l’abocament de
360.000 m3 de terres i runes de
construcció en el perímetre de
la pedrera on no es feia direc-
tament l’explotació. Els treballs

de restauració es fan a partir de
residus de construccions proce-
dents de Badalona, la zona nord
del Barcelonès i les poblacions
properes del Vallès i el Maresme.
Els Verds de Badalona han
denunciat públicament a El Pe-
riódico de Catalunya que els
abocaments no estan sent su-
ficientment controlats i que això
pot provocar a llarga la con-
taminació del aqüífer de Vallen-
çana. Contràriament, GMR as-
segura que quan els materials
arriben a la instal·lació es fa un
procés de selecció i se separen
aquells residus que no complei-
xen els requisits per destinar-los
al dipòsit.
D’acord amb el calendari pre-
vist, GMR calcula que entre el
2009 i el 2010 la pedrera estarà
recuperada i es podrà iniciar la
fase de plantació i revegetació
que canviarà la fesomia actual.

impostos cobrats pels aboca-
ments i l’aportació que fa l’em-
presa explotadora de la pedrera.
Un cop finalitzat, el perfil de la
muntanya recuperarà l’antiga
morfologia i l’Ajuntament de Ba-
dalona preveu crear un àrea de
repòs i habilitar camins que con-
nectin el sector amb la resta que
ja existeixen a la serralada. PA

 >> Entrada a la instal·lació de la pedrera
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Les obres duraran
poc més d’un any

pilar abián
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>> Pisos protegits

Les llistes d’admesos, en exposició pública

Instal.lació
d’escales

mecàniques
al carrer Major

L’inici d’obres dels 12 habitatges
protegits que l’empresa pública
Montcada Societat Municipal
(MSM) ha projectat a la finca si-
tuada entre els carrers Ripoll i
Sant Jaume podria tenir lloc
durant les properes setmanes. El
solar ja està condicionat després
que a mitjan de mes s’ender-
roqués l’edifici de l’antiga fàbrica
existent. Aquesta actuació s’ha
fet amb dos mesos de retard
respecte el calendari previst
perquè Fecsa-Endesa ha hagut
de soterrar les línies elèctriques
del carrer Sant Jaume i Serveis
Municipals ha renovat el
clavegueram.

Tramitació. En el moment de
tancar aquesta edició, el Consell
d’Administració de l’MSM es
troba reunit per decidir el nom
de l’empresa que farà la cons-
trucció entre les 7 firmes que
s’han presentat al concurs públic.
En l’ordre del dia de la reunió
hi ha també l’aprovació de
l’operació de crèdit hipotecari a
signar amb una entitat bancària

per finançar les obres de cons-
trucció i de les sol·licituds ad-
meses entre les 325 presentades.
És previst que la llista es publiqui
a partir del 28 de gener a
l’Ajuntament perquè les perso-
nes que hagin quedat excloses
puguin presentar al·legacions, si
s’escau, en el termini de 15 dies.
Passat aquest període, es publi-
caran les llistes definitives amb
els noms dels montcadencs que
entraran en el sorteig oficial dels
pisos, en una data que encara està
per determinar.
El procés de construcció s’ini-
ciarà en breu, tot i que el calen-
dari està marcat pel procedi-
ment legal a seguir: “Les passes
s’han de fer d’acord amb la
tramitació”, explica el pre-
sident de l’Àrea Territorial, Al-
fonso Romo (PSC), “un cop
adjudicades les obres, la
constructora tindrà entre 14 i
18 mesos per fer l’edificació”.
Aquesta és la primera promoció
d’habitatges protegits que pro-
jecta l’MSM. Els pisos es ven-
dran amb plaça d’aparcament i
al preu que marca el Pla d’Ha-
bitatge de la Generalitat i que

pot oscil·lar entre els 1.700 i els
1.800 euros per m2. Són xifres
substancialment per sota del
mercat lliure a Montcada i Rei-
xac en què actualment ja es paga
al voltant de 3.000 euros per m2

en habitatges de nova cons-

trucció. La finca comptarà amb
4 pisos de prop de 90 m2 i la
resta, de 70 m2. Aquests últims
disposaran també d’un traster. El
pàrquing tindrà un total de 30
places, 12 adscrites als habitatges
i 18 per vendre a banda.

 >> Les obres d’enderroc han durat una setmana

PILAR ABIÁN

L’empresa Cenia ha començat els
treballs d’instal·lació de les
segones escales mecàniques de
què disposarà Montcada i Rei-
xac al passatge conegut com Cal
Marxant, situat entre els carrers
Major i Domingo Fins, al costat
del forn Gumí. Una delegació
municipal, encapçalada per
l’alcalde, César Arrizabalaga, i el
president de l’Àrea Territorial,
Alfons Romo, van fer el 26 de
gener la primera visita a les
obres. La previsió és que les es-
cales estiguin enllestides abans
de l’estiu i el pressupost puja a
625.776 euros. El sistema me-
cànic serà només de pujada, des
del carrer Major fins a Domin-
go Fins, i tindrà dos trams. A la
banda esquerra, en sentit de pu-
jada, es mantindrà una escala per
facilitar la baixada. SD

 >> Operaris treballant al passatge

NÚRIA REGUERO
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L’FMC promou l’acostament
dels ens locals a Europa

“Europa és una gran desco-
neguda per les administra-
cions locals, tot i  les possibi-
litats que aporta als muni-
cipis”. Amb aquestes paraules,
l’alcalde de Montcada i Reixac,
César Arrizabalaga (PSC) ma-
nifestava l’interès de la visita feta
els dies 18 i 19 de gener al Par-
lament Europeu com a mem-
bre d’una delegació de 50 alcal-
des, regidors i tècnics locals
catalans que ha viatjat la capital
belga amb motiu d’unes jor-
nades de treball sobre la Unió
Europea (UE), organitzades
per la Federació de Municipis
de Catalunya (FMC). L’objectiu
era aprofundir en el funciona-
ment de les institucions i les
polítiques comunitàries d’acord

amb un conveni de col·labo-
ració entre l’FMC, la Diputació
de Barcelona i el Patronat Català
Pro Europa, que també ha fet
possible l’edició d’una guia de la
UE per als ens locals, Europa més
a prop, de 132 pàgines. Arriza-
balaga ha destacat que la guia “és
molt interessant i serà molt útil
i eficaç perquè millorarà les
relacions entre els ajuntaments
catalans i la UE”.

Política de decisions. Les
sessions de treball en què van
participar els polítics catalans
van tractar sobre la presa de
decisions de la UE, la política
regional 2006-2013, les pers-
pectives financeres, la cooperació
entre ciutats a Europa, a més de
qüestions de medi ambient i
noves tecnologies. Pel que fa al

sílvia díaz
redacció

finançament, es va destacar que
en el període 2000-2006 Ca-
talunya haurà rebut més de 4.450
milions d’euros que provenen
dels fons europeus.
En el decurs de les sessions es
va constatar també que els mu-
nicipis s’hauran d’adaptar a la
nova situació financera i desen-
volupar noves relacions de fi-
nançament amb Europa. Arri-
zabalaga també ha anunciat que
a partir d’ara “es donarà més
protagonisme als programes
Intereg i a les mancomuni-
tats”. Actualment, Montcada i
Reixac es beneficia de fons euro-
peus mitjançant programes de
formació i inserció laboral i ha
rebut subvencions per a altres
projectes com el de la rehabi-
litació de la Casa de les Aigües,
precisament a través de l’Intereg.

FEDERACIÓ DE MUNICIPIS DE CATALUNYA

 >> Arrizabalaga, al centre, entre el president de la FMC, Manuel Bustos, i els eurodiputats Josep Borrell Aleix Vidal

>> Jornades a Brussel·les per a alcaldes

en 2 minuts...

Més debat sobre l’hospital lleuger
�La diputada i regidora del PPC a Montcada, Eva Garcia, ha

criticat novament la Generalitat per projectar un hospital lleuger
als terrenys de l’antiga Redosa en comptes de plantejar un
hospital convencional a la comarca. També ERC de Ripollet
ha denunciat que no es pot anomenar hospital al centre sanitari
planificat perquè farà funcions de macroambulatori. En
resposta a aquestes crítiques la regidora de Salut, Eva Gonza-
lo (PSC), ha apuntat que el Departament de Sanitat preveu
que en un futur el centre hospitalari es pugui ampliar i pugui
disposar d’una completa unitat hospitalària amb llits d’ingrés.
Per la seva banda, la portaveu municipal d’ERC a Montcada,
Marta Aguilar, opina que el centre retallarà les llistes d’espera i
donarà un servei positiu a la comarca, tot i que no cobrirà
totes les necessitats de la població. MS

PILAR ABIÁN

Nuet es converteix
en el número 2 d’IU

mireia sabartés
redacció

Joan Josep Nuet, regidor de
l’Ajuntament de Montcada i
Reixac entre el 1991 i el 2003, és
el nou secretari d’organització
d’Izquierda Unida (IU) a l’Estat
espanyol, el que el converteix, de
fet, en el número dos de la coa-
lició. “Crec que a Izquierda
Unida falta un revulsiu or-
ganitzatiu i estic convençut
que l’anem a fer i a tirar enda-
vant”, assegura Nuet davant del
procés de reforçament de la
formació liderada per Gaspar
Llamazares. És la primera vega-
da que el montcadenc ocupa un
càrrec d’àmbit estatal, cosa que
fa “amb moltes ganes i
il·lusió”. Nuet  treballa d’asses-
sor d’ICV-EUiA de la Diputació
de Barcelona, i es va quedar a les
portes del Congrés dels Diputats
en les darreres eleccions generals.

El polític montcadenc compta
amb el suport de Jordi Miralles,
líder d’EUiA, que ha apostat fort
pel nou intent de Llamazares de
rellançar la coalició. A Montcada,
Nuet va ser primer tinent d’al-
calde de l’Ajuntament i va
desenvolupar responsabilitats
d’Educació, Urbanisme i Medi
Ambient, Governació i Hisenda.

L’exregidor és el nou secretari d’organització del partit

 >> Joan Josep Nuet

ERC, contra la Constitució Europea�

Campanya de les JSC�
Cada cap de setmana 2 joves perden la vida a les carreteres cata-
lanes. Per això, les Joventuts Socialistes de Catalunya (JSC) han
iniciat una campanya adreçada a tots els fabricants i distribuïdors
de begudes alcohòliques perquè promoguin el consum respon-
sable, als mitjans, institucions i famílies per frenar el culte a la
velocitat, als governs perquè castiguin la conducció temerària,
eliminin els punts negres i facin campanyes de sensibilització, i als
fabricants de cotxes, perquè aquests no circulin a més de 140
quilòmetres/hora. Les JSC de Montcada s’hi han afegit. LR

L’agrupació local d’ERC promou el vot contrari al futur Tractat
constitucional europeu. La primera acció de la campanya ha
estat la donació del llibre de l’eurodiputat republicà Bernat Joan
Els catalans davant la Constitució europea a cadascuna de les bi-
blioteques del municipi, i l’enviament d’un exemplar del mateix
llibre a una dotzena d’entitats i associacions. Segons el president
de la secció local d’ERC, Jordi Sánchez –a la fotografia–, “la
Carta Magna Europea és antidemocràtica per basar-se en
l’enfortiment dels estats sense tenir
en compte els ciutadans”. En el
marc de la campanya, el 7 de febrer a
la Casa de la Vila, la diputada Teresa
Aragonès farà una xerrada titulada Per
moltes raons, aquesta Constitució no. El
partit, a més, regalarà trencaclosques
i sortejarà un viatge a Edimburg
d’entre els qui juguin i encertin les
respostes a les 10 preguntes sobre el
TCE del “rasca-rasca” que repartirà
durant els dies de campanya. LR

SÒNIA HERNÀNDEZ
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>> Visita del conseller

Carretero explica al govern
local la divisió per vegueries

PILAR ABIÁN

 >> D’esquerra a dreta San Miguel, Márquez, Arrizabalaga, Carretero i Maresma

Sorteig de
les meses

electorals per
al 20 de febrer

L’Ajuntament va celebrar el 25
de gener la sessió plenària de
designació dels membres de les
meses electorals que es consti-
tuiran de cara al referèndum que
es farà el 20 de febrer per votar
la Constitució Europea. A
Montcada i Reixac, 24.008
ciutadans podran exercir el seu
dret a vot, una xifra que podria
variar després del termini d’ex-
posició de les llistes del cens,
que acaba el 28 de gener. El ple
va designar 81 persones majors
de 18 anys per a les 27 meses
que s’instal·laran per tot el mu-
nicipi, en 12 col·legis. A cada
taula hi haurà 9 persones: 3 ti-
tulars –1 president i 2 vocals– i
2 suplents per cada titular. SD

ARXIU/ ÀNGEL ACÍN

 >> La votació es farà el dia 20

El conseller de Governació i
Administracions Públiques, Joan
Carretero, i la delegada territo-
rial del Govern de la Generalitat
a Barcelona, Carme San Miguel,
van visitar el 26 de gener el con-
sistori montcadenc en resposta
a la invitació feta pel govern
municipal que, en els darrers
mesos, ha mantingut contactes
similars amb altres consellers,

com ara el de Política Territo-
rial, Joaquim Nadal, o la d’In-
terior, Montserrat Tura, tots dos
del PSC. Carretero és el primer
representant del tripartit d’ERC
que ha estat a la localitat. En la
seva trobada amb l’alcalde, Cé-
sar Arrizabalaga (PSC), els por-
taveus de l’equip de govern,
Carles Guijarro (PSC), Joan
Maresma (CiU) i José Francisco
Márquez (ICV-EUiA), i el coor-
dinador general de l’Ajuntament,

Joan Celma, el conseller el va
informar sobre la voluntat del
Govern de la Generalitat d’avan-
çar cap a una nova divisió terri-
torial de Catalunya, una proposta
que passa per establir set vegue-
ries o províncies. Actualment el
procés es troba en període de
consultes.

Adscripció a Barcelona.

Segons va dir Carretero, en
aquesta nova distribució del

mapa Montcada i Reixac formaria
part de la vegueria de Barcelo-
na. “Aquesta és una ciutat me-
tropolitana –va dir– i, des d’un
punt de vista de serveis
supramunicipals, ha d’estar
articulada a l’Àrea Metropo-
litana de Barcelona com a
administració superior, tot i
que també pertanyi al Vallès”.
El conseller va apuntar que la
doble pertinyença no té perquè
afectar negativament el municipi:
“vetllarem perquè no hi hagi
disfuncions i Montcada es
beneficiï de la seva situació
estratègica”.
Per la seva banda l’alcalde va
coincidir amb Carretero en
l’adscripció del municipi a
l’Àrea Metropolitana però
també va reivindicar el seu
espai en la comarca i va apun-
tar la possibilitat de crear una
comarca denominada Vallès Me-
ridional, de la qual hi formarien
part els municipis del Vallès Oc-
cidental que estan dins l’AMB
–Montcada, Ripollet, Cerda-
nyola i Badia– i d’altres com
Rubí i Sant Cugat. “Tenim una
realitat comuna i diferencia-
da respecte la resta de la co-
marca”, va dir. L’edil també va
manifestar la seva preocupació
sobre què passarà amb les
Diputacions un cop es faci la
nova divisió territorial. Després
de la visita a l’Ajuntament, Ca-
rretero va dinar amb l’executiva
local d’ERC.
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Millores als sorrals dels pipicans�

Contenidors soterrats a Can Cuiàs�

Zona verda al polígon Can Cuiàs� Els firaires abandonen
la finca per ordre judicial

notícies

>> Desallotjat el solar ocupat del Mas Duran

pilar abián
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PILAR ABIÁN

 >> Els últims habitants del solar s’afanyen a recollir les pertinences

PILAR ABIÁN

La finca que hi ha al sector del
Mas Duran al costat de la bòbila
ja està completament desallot-
jada després que una comissió
judicial ordenés el 18 de gener
la sortida de les famílies que hi
residien. Ha acabat així un llarg
procés que el propietari va ini-
ciar legalment l’any 1998, poc
després que comencés l’ocupa-
ció dels terrenys per part d’un
grup de firaires –tot i que hi ha
famílies que afirmen haver viscut
en el solar durant els últims 14
anys. Ara el solar, afectat per
projectes de vialitat i nusos de
connexió, passarà a ser provi-
sionalment un magatzem de
material de la construcció.

Neteja i tancat del solar.

El desallotjament de la finca, que
el propietari va llogar inicialment
a un particular i que aquest va
rellogar a tercers, respon a una
sentència judicial dictada al juny
del 2002. El jutge obligava els
ocupants a abandonar el solar
en un breu termini de temps,
encara que, a petició dels resi-
dents, l’ordre s’ha ajornat en tres
ocasions. Segons fonts munici-
pals, el passat mes de desembre

es va intentar procedir al de-
sallotjament però, un cop més,
el propietari va accedir als precs
de les famílies que van demanar
celebrar el Nadal al solar. Final-
ment, el dia 18 la comissió judi-
cial va procedir a notificar que
a partir del migdia començarien
les obres de neteja i tancat del
solar. De forma ordenada les fa-
mílies que encara hi residien van
treure les seves pertinences sota
la supervisió d’agents de la Po-
licia Local i de la Policia Nacio-
nal. La presidenta de l’Àrea In-
terna de l’Ajuntament, la socia-

lista Carme Porro, ha explicat
que els residents van ser adver-
tits perquè no deixessin cap ca-
ravana aparcada al terme mu-
nicipal. “Moltes famílies –va
dir– estan empadronades a
altres localitats i aquí només
guardaven les atraccions i les
caravanes que ara hauran
d’aparcar en espais autorit-
zats”. Al solar on van arribar a
viure fins a 70 famílies només
van quedar andròmines i
deixalles que s’hauran de retirar
d’acord amb les recomanacions
de Medi Ambient.

Serveis Municipals va canviar la sorra dels 13 pipicans de la
ciutat els dies 13 i 14 de gener per garantir-hi les condicions
sanitàries. L’Ajunta-
ment ha detectat
que, últimament, els
sorrals d’alguns
parcs i també algu-
nes zones verdes
del municipi estan
plens d’excrements
d’animals. El canvi
de sorra forma
part del manteni-
ment dels pipicans.
El regidor de Serveis Municipals, Juan García (PSC), defensa
l’ús d’aquests sorrals i nega que facin pudor gràcies als tractaments
als que sotmeten l’arena. La mesura ha estat impulsada per les
regidories de Salut Pública i Serveis Municipals, i és un reforç a
la neteja habitual que es fa en aquestes instal·lacions. MS

L’Ajuntament de Montcada i Reixac ha rebut l’obra
d’urbanització de la zona verda situada entre els sectors K i D
del polígon industrial Can Cuiàs. El cost dels treballs
d’urbanització l’han sufragat els industrials del sector i el servei
de projectes i obres de l’Àrea Territorial del consistori ha
coordinat l’actuació, que ha durat 5 mesos. La nova zona verda
anteriorment era un solar de 6.525 m2 situat entre diverses
naus industrials i ha
servit per solucio-
nar els problemes
d’inundacions que
patien les naus que
limitaven amb el
solar cada vegada
que plovia, ja que
s’ha construït un
canal per recollir
l’aigua que arriba
de la muntanya. LR

PILAR ABIÁN

Guipúscoa aposta
per un ecoparc
Els alcaldes de Sant Sebastià, Odón
Elorza (PSE), i de Renteria, Miguel
Buen (PSE), –a la fotografia amb
César Arrizabalaga– estudien cons-
truir un Ecoparc a Guipúscoa, se-
gons que van manifestar en la visi-
ta del 17 de gener a la planta de
tractament integral de residus me-
tropolitans de Can Cabanyes, acom-
panyats pels alcaldes de Montcada i
de Ripollet. Elorza ja havia fet una
primera visita a l’Ecoparc el 24 de
novembre passat. MS

Els treballs d’instal·lació dels nous contenidors soterrats a Can
Cuiàs es van iniciar a mitjan
gener, i segons les previsions
municipals, acabaran a final
de febrer. En total, es col-
locaran cinc bateries de con-
tenidors als punts següents:
al carrer Camèlies, a la cruïlla
entre el carrer Camèlies i la
plaça Mourenx, davant del
centre comercial, al carrer
Petúnies –imatge de la foto-
grafia–, a la intersecció entre els carrers Petúnies i Camèlies i
entre els blocs de pisos Dàlia i Azahar. Segons fonts municipals,
al llarg del 2005 els contenidors soterrats estaran instal·lats a
tots els barris de la ciutat. LR

PILAR ABIÁN

MIREIA SABARTÉS

Marta Bacardit Sáez
Vuitè aniversari

El teu somriue ens acompanya sempre
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>> Conflicte laboral a l’antiga Ignis

IAR preveu resoldre la crisi
acomiadant 172 empleats
El comitè d’empresa exigeix  finançament  per garantir el futur de la planta

 >> La planta d’IAR Ibérica es troba ubicada al Pla d’en Coll

SÍLVIA ALQUÉZAR

Els cursos d’ocupació
formen 53 alumnes

El Servei de Promoció Econò-
mica (SPE) de l’Ajuntament va
formar 53 alumnes durant el
2004, als quals cal sumar-hi 12
alumnes que estan fent ara el
curs de telemàrqueting inclòs en
el programa de l’any passat. “El
balanç de la formació ocupa-
cional i contínua és positiu”,
segons ha declarat el regidor de
Promoció Econòmica, Francis-
co Hierro (PSC).
Els bons resultats es fonamenten
en el treball conjunt entre la cor-
poració local, els agents socials, i
econòmics, i entitats del tercer
sector. Durant el 2004 s’han ar-
ribat a acords amb les seccions
comarcals d’UGT i CCOO –els
sindicats van impartir mòduls
obligatoris de seguretat i con-
dicions de salut en el treball i
tècniques de recerca de feina res-
pectivament–, l’IDFO (l’Institut
pel Desenvolupament de la For-
mació i l’Ocupació, que va im-

partir el curs d’aplicacions infor-
màtiques de gestió–, Ceprom –
la Fundació per a la Formació i
l’Estudi Paco Puerto, que ensenya
el telemàrqueting– i l’Escola
Lliure el Sol –per a la formació
de monitors i directors d’activitats
sòcioeducatives.

Increment de l’oferta.

Aquests cursos estan subven-
cionats pel Servei d’Ocupació de
Catalunya i el Fons Social Euro-
peu, amb quasi 75.000 euros.
L’SPE va presentar una oferta
formativa incrementada respec-
te a l’any 2003. L’acte d’entrega
dels diplomes a un total de 27
alumnes dels cursos de forma-
ció professional ocupacional de
soldador d’estructures metàl·li-
ques lleugeres i de monitors sò-
cioculturals es farà el 28 de ge-
ner a la Casa de la Vila (19h).
Està previst que l’alcalde i el re-
gidor de Promoció Econòmica
assisteixin al lliurament de di-
plomes.

IAR Ibérica té un excedent de
172 treballadors segons el pla de
viabilitat que ha redactat la mul-
tinacional italiana i que encara
està pendent de finançament. La
direcció espanyola ha ratificat les
previsions a la baixa de produc-
ció i proposa unes indem-
nitzacions de 20 dies per any tre-
ballat. El comitè d’empresa exi-
geix el finançament del pla de
viabilitat per garantir el futur de
la planta i abans d’acomiadar nin-
gú, pactar les indemnitzacions a
l’alça i entrar a negociar les no-
ves condicions laborals que de-
mana l’empresa. Mentrestant,
IAR Siltal va reunir-se el 25 de
gener amb el principal grup fi-
nancer d’Itàlia, Banca Intesa per
aconseguir fons.
“Els ànims són els que són,
molt decaiguts”, explica el se-
cretari del comitè, Juan Carlos
Vicente, que demana “que els
acomiadaments no siguin
traumàtics i que es facin mit-
jançant prejubilacions i acords
amb treballadors que vulguin
marxar voluntàriament”. De
tota manera, Vicente remarca
que el més important és que
l’empresa necessita 254 treballa-
dors dels 426 totals per garantir
la producció, cosa que es po-
dria considerar una bona nova
tenint en compte la notícia de
La Vanguardia del 10 de gener
que donava per tancada la fàbri-
ca i que va crear una psicosi a la

plantilla. “El que hem d’espe-
rar ara és que arribi el finan-
çament d’Itàlia”, recorda el
secretari.

Retallada laboral. El pla de
viabilitat que proposa la direcció
també preveu modificar les con-
dicions laborals. “Són unes re-
tallades molt exagerades”, as-
segura Vicente. IAR reclama
l’increment de productivitat en un
10%, mantenir en un 5% l’absen-
tisme laboral, quan ara és del do-
ble, l’augment de la jornada la-
boral en 16 hores més l’any, més
flexibilitat d’horaris, o acollir-se
al conveni del sector metall en
comptes del conveni d’IAR.
La producció és de 230.000 fri-
gorífics i congeladors el 2005,

la meitat del que pot assumir la
planta. El comitè s’ha negat a
prorrogar l’expedient de regula-
ció d’ocupació de suspensió
temporal, que acaba el 31 de ge-
ner i que ha deixat sense sou ni
feina durant un mes a 310 treba-
lladors. Quan els 426 empleats
tornin l’1 de febrer a la fàbrica,
n’hi haurà que no tindran feina
davant de la davallada de clients.
“Segons l’empresa, no hi hau-
rà prou càrrega de treball per
a tots”, diu Vicente. Pel que fa
a les indemnitzacions per
l’acomiadament massiu, el comitè
ja se les va garantir mitjançant
una hipoteca sobre part dels ter-
renys.  L’empresa buscarà diners
per fer front a les compen-
sacions i no perdre la finca.

mireia sabartés
pla d’en coll

 >> El curs de soldadura és un dels que es fa anualment

LAURA GRAU

L’increment de l’oferta ha millorat els resultats
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Més de cent estrangers omplen la Casa de la Vila en una xerrada sobre el procés de normalització que obre el Govern Civil

LLEI D’ESTRANGERIA

Uns 400 immigrants empadronats a
Montcada demanaran la regularització

FOTOS: MIREIA SABARTÉS

Entre 300 i 400 immigrants,
sobretot equatorians i marro-
quins, empadronats a Montcada
i Reixac, s’acolliran al procés de
normalització per obtenir el per-
mís de treball i residència que
s’obre el 7 de febrer i acaba el 7
de maig. Són les previsions
inicials fetes pel director de
l’Àrea Social, Juan Cañete, i el
regidor d’Integració Social i
Drets Civils, Carles Tabernero
(ICV-EUiA).  “Farem el que
calgui per ajudar els immi-
grants a partir de dades
municipals com el padró”,
assegura Tabernero, que anun-
cia l’elaboració d’un Pla d’Im-
migració que faciliti la integració
dels nouvinguts.  “La Ribera i
Montcada Centre tenen un
25% d’estrangers, i fa falta
molta pedagogia per mante-
nir la convivència com fins
ara”, afegeix.
El reglament de la llei d’estran-
geria permet que tots els immi-
grants que portin més de mig
any vivint i treballant a l’Estat pu-
guin normalitzar la situació, se-
gons que va explicar l’advoca-
da Raquel Gil, de l’associació
AMIC –Ajuda Mútua a Immi-
grants de Catalunya, de la UGT,
933 046 842– davant d’una sala
institucional de la Casa de la Vila
plena amb un centenar de per-
sones el 14 de gener. Aquests són
els tres requisits: empadrona-
ment d’almenys mig any –
d’abans del 7 d’agost del 2004–
contracte de sis mesos com a
mínim –i posterior alta a la segu-
retat social– i certificat net d’an-
tecedents penals. Els empresaris
han de contractar una persona
que compleixi les condicions
mencionades i sol·licitar el seu
permís de treball. “El govern

mireia sabartés
montcada

l’estadística

La població estrangera repre-
senta el 9,3% del total d’habi-
tants del municipi. Si arrodonim
xifres, podem afirmar que 1 de
cada 10 montcadencs no ha
nascut a l’Estat. Al 2000, el per-
centatge era del 2,7%.  Al 2003
els països que més immigrants
tenien censats al municipi eren
Equador (442 empadronats), el
Marroc (385), Colòmbia (100),
Argentina (68) i Portugal (64).
Pel que fa a l’empadronament
d’equatorians, s’ha multiplicat
per 9 en 3 anys.
Segons el Butlletí Econòmic de
Montcada, l’evolució a l’alça és
força semblant a la d’altres
municipis de l’entorn d’influèn-
cia de la ciutat de Barcelona.
Els cens municipals del 2001
apunten que la proporció d’es-
trangers és més alta a Cerda-
nyola, Ripollet i Santa Perpètua
que a Montcada o Barberà del
Vallès. El Butlletí també informa
que la ciutat va superar la barrera

vigilàncial’estadística

dels 30.000 habitants el 2002. Si
el municipi mantingués una taxa
superior del 2% de creixement
con fins ara, Montcada  superaria
els 36.000 habitants el 2010.

Butlletí multilingüe. Com
que una bona part dels nou-
vinguts del barri de la Ribera són
d’origen magribí, subsaharià, sud-
americà i també pakistanés,
l’Ajuntament ha editat per prime-
ra vegada un número de la pu-
blicació Montcada Info en quatre
idiomes, català, castellà, anglés
i àrab, un butlletí informatiu que
tracta l’actualitat del barri –a la
fotografia inferior. MS

testimonis

Henri Galeano i família, de
Colòmbia
“Tenim un fill
e s p a n y o l
que es diu
Jordi i va nèi-
xer a la Vall
d’Hebron el
passat 11 de setembre. Vivim
a la plaça de la Ribera. He
estat treballant i ara estic
buscant feina. Necessito un
contracte”

Dabacisse, de Mauritània
“Tinc 24 anys i visc al carrer
Castell. He
estat trebal-
lant de repar-
tidor, però ara
no tinc con-
tracte. Què
faig?”

Carmen Vásquez, de Xile
“Porto més de tres anys a la
ciutat i tinc
permís de
residència i
de treball.
Tinc una ne-
na, la Cons-
tanza, de 12 anys, que està
estudiant aquí i necessita el
DNI espanyol.El Govern Civil
hauria de simplificar l’ob-
tenció de papers”

Carles Tabernero, regidor
d’Integració Social i Drets
Civils (ICV-EUiA)
“L’OAC facilitarà tot el que
calgui als es-
trangers a
partir de les
dades que
tinguem i del
padró muni-
cipal. A més,
editarem una guia completa de
drets i deures dins del Pla
d’Immigració que farem durant
el 2005”

ha pretès que l’economia
submergida surti a la llum i
per això implica a l’empresari
en el procés”, va dir Gil.
La llei preveu la presentació
d’un informe municipal confor-
me l’immigrant està arrelat a la
població. En la conferència, el
president de l’Àrea Social, Car-
les Guijarro (PSC), va animar els
nouvinguts a associar-se per te-
nir representació i va posar
d’exemple els presidents de Taa-
rof bi Salam, Hassan el Idrissi, i
de Tazumal Catalunya-El Salva-
dor, Rafael Alemán, organit-
zadors de l’acte juntament amb
AMIC i l’Ajuntament, “perquè
van associar-se per ajudar
altres immigrants”. Taarof  bi
Salam i el consistori han muntat
una segona xerrada per orien-
tar els estrangers sobre l’ús dels
serveis socials, sanitaris i edu-
catius que es durà a terme l’1 de
febrer a les 17h.

UN 9,3% DELS VEÏNS SÓN ESTRANGERS

 >>Un immigrant fa una consulta durant la xerrada, a la sala institucional de la Casa de la Vila, plena de gom a gom
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3.000 signatures demanen
poder mantenir la visita anual

>> Nou protocol de revisions ginecològiques

sílvia alquézar
redacció

eva sardà, coordinadora del PASSIR de Sant Andreu

 “LA DIFERÈNCIA NO ESTÀ TANT EN LA PERIODICITAT,
SINÓ EN LA COBERTURA DE POBLACIÓ”

Eva Sardà és la coordinadora
del Programa d’Atenció a la
Salut Sexual i Reproductiva
(PASSIR) de Sant Andreu, al
qual pertany Montcada i Reixac.

Per què s’ha ampliat a tres
anys el període de revisions?
Globalment, la incidència i la
mortalitat del càncer de coll
d’úter al nostre país es troba
entre les més baixes del món,
variant des de 5’7 al 7’4 per
100.000 dones. Si la periodicitat
es redueix a cada 3 anys en
totes les dones de 20 a 65 anys
sexualment actives, no hi ha
pràcticament cap diferència en
la reducció de la incidència.
Què diu el nou protocol?
Les recomanacions del càncer

 >>Conxita Valero, esquerra, i Carolina Izquierdo, amb les firmes recollides

mireia sabartés
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L’Esplai per a la Dona
alerta dels telèfons 806

El primer que cal fer quan un
rep una trucada a casa dient que
li ha tocat un xalet és desconfiar
i no trucar mai a cap número
que ens donin i que comenci en
806 o 807, perquè el preu va de
0,35 a 3,45 euros per minut. És
el consell que l’advocat Josefa
Molina, d’Adicae (Associació
d’usuaris de bancs, caixes i asse-
gurances), va donar a les assis-
tents a la xerrada sobre la tari-
fació addicional dels números
de telèfons, organizada per
l’Esplai per a la Dona i l’Ajunta-
ment. L’acte va evidenciar la
confusió creixent pel canvi dels
telèfons 903 i 906 pels 806, 807
i 803, entre d’altres, i el descon-
cert davant de l’allau d’ofertes
telefòniques per l’aferrissada
competència de les companyies.
“El primer que hem de pen-
sar quan ens truquen i ens re-
galen un pernil o sis mesos
gratis de trucades a l’any per
tota la vida és en la sort que
hem tingut. Entre 40 milions
de persones a l’Estat, em
toca a mi! Des d’aquell mo-
ment cal desconfiar i apun-
tar el número que ens donen
per avisar la policia sobre el
frau”, va explicar l’advocat, que
va recomanar que tothom com-
provi trucant al 1004 –infor-
mació de Telefónica– si està
donat de baixa d’aquests núme-

 >>La conferència va ser a la Casa de la Vila el 24 de gener
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ros que, com diu Molina “no
els necessitem per a res”, i que
comencen per 803 –serveis per
adults, sovint eròtics– 806 –d’oci
i entreteniment, sovint tarots–
807 –empreses de serveis bàsics–
, i 907 –en el cas d’Internet.

Davant d’una estafa.

L’advocat va recomanar tornar
el rebut al banc, demanar el
desglossament de la factura,
pagar només la part correcte i,
si l’empresa del 806 no ens tor-
na els diners, anar al final a la
Junta Arbitral de Consum com
a víctimes d’una estafa. Maria
Ventura, la mateixa presidenta de
l’Esplai per a la Dona, va patir
un cas d’aquest tipus, i ha desistit
seguir reclamant perquè ara
hauria d’interposar una deman-
da judicial. També cal anar en
compte amb els números
d’informació, que tenen preus
astronòmics (el menys car és
l’11818, a 0,35 el minut).
D’altra banda, per donar-se de
baixa d’una companyia telefò-
nica, Molina va assegurar que
“cal enviar un telegrama”. Pel
que fa als comercials de les
empreses, va aconsellar que mai
es firmi un contracte de bones
a primeres, i va demanar cura
amb els impagats: “Ni que
siguin de tres euros perquè
donen dret a les companyies
a posar-nos en el registre de
morosos”.

SÍLVIA ALQUÉZAR

Conxita Valero té 46 anys i viu
a Montcada. L’última revisió
ginecològica se la va fer al juliol
de l’any passat i la pròxima visi-
ta l’ha de demanar per al maig
del 2007, és a dir, d’aquí a tres
anys. “Per què fins ara ens han
bombardejat amb la idea que
hem d’anar al ginecòleg cada
any i ara, de cop i volta, ens
diuen cada tres anys?”, co-
menta sorpresa la Conxita, que
no es va voler quedar de braços
creuats davant el que considera
una irresponsabilitat per part de
les administracions “perquè
estem parlant de salut”. La
Conxita es va posar en contacte
amb el Grup de dones de Can
Cuiàs per iniciar una campanya
de recollida de signatures con-
tra aquesta mesura. Des del
novembre fins ara, han recollit
ja més de 3.000 firmes que en-
viaran al Síndic de Greuges. La
campanya ha traspassat les fron-
teres del municipi arran de l’apa-
ració en diversos mitjans de co-

municació de Barcelona i ara
dones de poblacions veïnes han
secudat la iniciativa. “Algunes
dones ens han trucat molt
enfadades –explica Carolina
Izquierdo, presidenta del Grup
de dones de Can Cuiàs– des-
prés d’assabantar-se de l’am-
pliació a tres anys. Són do-
nes que els han detectat un
càncer de mama o de cèrvix
fent-se les revisions anuals.

Si haguessin esperat als tres
anys com recomanen, ara ho
podrien explicar?”.
La regidora de Salut Pública,
Eva Gonzalo (PSC), ha recollit
les reivindicacions de les dones
i ha gestionat amb les adminis-
tracions implicades en el tema
l’organització d’una xerrada so-
bre el nou protocol de revisions
el pròxim 11 de febrer a l’Audi-
tori Municipal, a les 19h.

de cèrvix, establertes pel Depar-
tament de Salut conjuntament
amb l’Institut Català d’Oncologia,
són que a totes les dones des
de l’inici de les relacions sexuals
fins als 35 anys cal que se’ls hi
faci, inicialment, dues citologies
cervicovaginals seguides, amb
un interval d’un any entre amb-
dues. Si són negatives, la perio-
dicitat de la prova es recomana
cada tres anys per a les dones
d’aquest grup d’edat, sempre
que no existeixin factors de risc.
I, per a les dones de 35 a 64 anys,
la periodicitat recomanada és
cada 5 anys, tot i que la més exte-
sa és cada 3 anys. En dones ma-
jors de 65 anys o més, que han
estat sotmeses a cribatges ante-
riorment, no cal fer més citologies.

Hi ha dades sobre la dismi-
nució de les morts per càncer
de mama i uterí amb les revi-
sions anuals?
Els estudis anuals indiquen
que la importància no està tant
en la periodicitat de la citologia,
sinó en la cobertura que es fa
de la població. Per aquest
motiu, l’estratègia per millorar
el diagnòstic de càncer de
cèrvix  és augmentar el nom-
bre de dones que entren dins
el programa. Pel que fa al càn-
cer de mama, s’ha observat
que entre els 40-49 anys hi ha
una disminució del 20% en les
dones que han començat a fer-
se les mamografies bianuals fa
15 anys i en dones de 50 a 69
anys arriba al 35%. SA

societat
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Tècniques per resoldre
els conflictes amb diàleg

NÚRIA REGUERO

 >> Els infants del Turó, durant el taller de mediació

Una campanya de la Regidoria d’Educació ensenya la mediació als nens

núria reguero
montcada

núria reguero
montcada

Més de 200 escolars
visiten l’Ajuntament

>> El consistori s’apropa als infants

Més de 200 alumnes de tercer
de primària del municipi parti-
cipen des del 14 de gener i fins
a finals d’abril en l’activitat
Coneguem l’Ajuntament, que la
Regidoria d’Educació organitza
cada curs. Consisteix en una vi-
sita a l’edifici central, a l’avinguda
de la Unitat. Els encarregats
d’engegar el cicle van ser una
vintena d’alumnes de l’escola
Sagrat Cor. També participen en
l’activitat tots els col·legis públics
d’educació infantil i primària:
Mitja Costa, Font Freda, Elvira
Cuyàs, Reixac, Turó i El Viver.
Les visites dels escolars comen-
cen amb una recepció de l’al-
calde César Arrizabalaga, a qui
aprofiten per fer-li tot tipus de
preguntes, i continuen amb una
volta per l’àrea d’urbanisme, on
els infants poden veure sobre el
plànol la zona on viuen.
Un altre dels departaments mu-
nicipals que els infants tenen
l’oportunitat de conèixer és
Montcada Comunicació, és a
dir, la redacció de La Veu de
Montcada i Reixac i Montcada
Ràdio. Els més petits de la ciutat
es poden fer una idea de les
rutines de producció periodís-
tica i poden fer de locutors als

estudis des d’on s’emeten els in-
formatius i programes d’entre-
teniment de l’emissora munici-
pal. També fullegen La Veu,
que, com que es publica els
divendres de cada 15 dies,
alguns infants són dels primers
a llegir-la quan encara està calenta
d’imprenta.
El pas dels alumnes per l’Ajunta-
ment finalitza a la Policia Local,
on aprenen a parlar per l’emis-
sora de les patrulles.

Experiència positiva. Una
de les mestres que ja ha conegut
el consistori, Sílvia Gumbau, del
col·legi Sagrat Cor, valora molt
positivament l’experiència: “Em
sembla molt bé la iniciativa
perquè els nens han sentit a
parlar moltes vegades de
l’Ajuntament però aprenen
molt millor què és i com fun-
ciona si ho veuen des de dins”,
opina. La regidora d’Educació,
M. Flor López (PSC), també creu
que la campanya Coneguem l’Ajun-
tament és molt didàctica: “És
bàsic que puguin veure com
funciona i que no els passi
com a generacions anteriors,
que tenien la concepció que
era un edifici on les persones
que hi havia a dins eren inac-
cessibles”.

 >>Nens del Sagrat Cor de visita al consistori

Escolars de sisè curs de primà-
ria han après a resoldre conflic-
tes gràcies a unes xerrades que
ha organitzat la Regidoria
d’Educació. L’activitat s’emmar-
ca en la campanya Joves i con-
vivència, i pretén oferir un espai
de reflexió entorn dels conflictes
quotidians així com analitzar
l’entorn amb un esperit crític i
positiu. Els infants aprenen que
el mediador ha de ser una figu-
ra neutral l’objectiu de la qual és
facilitar que les parts implicades
trobin propostes al conflicte per
elles mateixes. Resolent els pro-
blemes amb la medicació, els
escolars aprenen del conflicte i
s’enriqueixen personalment i en
relació amb els altres.
El mètode d’aprenentatge
s’articula en dues sessions. A la
primera, els infants coneixen les
reaccions i actituds conseqüència
dels conflictes. També reflexio-
nen sobre les repercussions del
problema per a les persones im-
plicades així com mètodes per
solucionar-lo i transformar-lo en
una experiència positiva i enri-
quidora.

Entendre a l’altre. A la se-
gona sessió, els alumnes es fa-
miliaritzen amb les eines per
comprendre les emocions i sen-
timents dels altres per poder
identificar-s’hi i arribar a una
entesa. Veure en un cas pràctic
com canvien les notícies al passar
de boca a orella, o com és de
fàcil caure en l’error dels pre-
judicis són alguns dels mètodes
emprats per entendre qualsevol
malentès i relativitzar els proble-
mes i les tensions de la vida diària
de qualsevol persona, fins i tot
d’un infant. Els tallers van
començar al novembre i han
finalitzat al gener i hi han participat
alumnes de La Salle, El Viver i
El Turó. Aquests darrers els van
concloure el 19 de gener i van

quedar bocabadats amb la
narració del conte de la Caput-
xeta vermella des de la perspecti-
va del llop. Una forma per va-
lorar la importància de conèixer
les dues versions del conflicte.
Els alumnes asseguren que apli-
caran els consells: “Hem après
que els conflictes no se solu-
cionen pegant, el primer que
cal fer és parlar”, afirma Toni
Serrano, alumne del Turó, mentre

la resta de companys assenteixen
l’opinió. Tant la regidora d’Edu-
cació, M. Flor López (PSC),
com els mestres que hi han
participat valoren molt positiva-
ment l’experiència de la cam-
panya. De fet, en vista dels bons
resultats que s’estan obtenint, la
regidora d’Educació ja ha
anunciat que el taller, que ara es
realitzarà als instituts de secun-
dària, es repetirà en el futur.

NÚRIA REGUERO

UNA PSICÒLOGA ACONSELLA ELS PARES

Els pares tenen una oportunitat
per debatre qüestions que els
afecten en el cicle de xerrades
de gener a abril de la Regidoria
d’Educació. Les xerrades, que
farà la psicòloga i assessora
escolar i d’orientació familiar
Iolanda Vives dintre del progra-
ma municipal Educar de suport
a les famílies en la seva tasca
educadora, són obertes a tota
la població i comencen a les
17.30h, menys la de l’IES La

xerrades

Ribera, a les 18h. La xerrada
L’agressivitat i la por serà al
CEIP Turó (31 de gener); la
segona conferència, Tracta-
ment del temps d’oci, al CEIP
Font Freda (14 de  febrer); la
tercera, L’escola i la família, al
CEIP Mitja Costa (14 de març);
Agressivitat i conductes abusi-
ves a l’entorn escolar o bully-
ing, a l’IES La Ribera (18
d’abril), i L’autoritat i els límits,
al CEIP El Viver (9 de maig). MS
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>> Campanya d’ajut al sud-est asiàtic

Front comú pel sud-est asiàtic
MIREIA SABARTÉS

 >> Després de la reunió, els representants d’entitats van seguir parlant sobre la campanya solidària

mireia sabartés
montcada

Comerç dóna
assessorament
sobre la nova
llei d’horaris

mireia sabartés
redacció

taulell d’anuncis gratuïts Informació:
93 572 64 91

Oferta de treball. Oficial de segona de
perruqueria. Tel. 93 564 39 39.
Se traspasa bar. Bar Germanor de
Montcada por no poder atender.Tel. 606
918 283 ó 658 793 218.
Oferta de trabajo. Se necesita planchadora
para Montcada. Tel. 605 476 843.
Es lloga plaça d’aparcament. Truca srta
Carme. 935 651 010.
Venc Seat Ibiza. Seminou. Any 2004. TDI
110 cavalls. 22.000 quilòmetres. Amb ràdio-
CD Clarion. 9.500 euros. Tel. 629 237 025.
Particular vende párquing. Coche pe-

només particulars

queño, calle Pasqual. Tel. 650 407 592.
Oferta de feina. Per fer manipulats a
casa. Tel. 645 396 938.
Regalo gos. Mescla d’Alaska Malamute
amb pastor aleman. Molt sociable, vacu-
nat. Es diu Elvis, té 4 anys i jo no el puc
cuidar com es mereix. 670 252 021
Vendo piso. En Pla d’en Coll. Finca de seis
años. 100m2. 258 mil euros, 43 milions de
pesetas. Tel. 639 438 913.
Invitación especial. Tema salut natural. Dia
29 tarde. Deje su mensaje 935 646 634.
Venc pis. A Santa Maria de Montcada. Finca

antiga totalment reformada. 162.273
euros. A 2 minuts de l’estació. Tel. 655
586 330
Alquilo apartamento en Salou. A 5’ de
Port Aventura y a 300 m de la playa.
Capacidad 2-4 personas. Lavadora,
microondas, televisión, piscina,
restaurante. Por semana o días. Fin de
semana 100 euros. Tel. 935 646 723.
Deseo alquilar habitación. En Montcada
para una o dos personas.Tel. 670 226 842.
Vendo piso. Muy céntrico. Dos habitacio-
nes, una doble. Terraza, trastero y calefac-
ción. 186 mil euros. Tel. 935 751 647.
Intercambio. Cambio canarios nuevos por
hembras. Tel. 935 646 074.

Nou entitats del municipi i
l’Ajuntament s’han unit per ela-
borar un pla de col·laboració a
mig i llarg termini amb el sud-
est asiàtic devastat per l’onada
gegant del 26 de desembre, el
destructor tsunami. El president
de l’Àrea Social i regidor de Co-
operació i Solidaritat, Carles
Guijarro (PSC), va promoure
una reunió el 14 de gener a la
Casa de la Vila per recaptar di-
ners en una campanya solidària
i de sensibilització. Les entitats,
amb el suport municipal, tre-
ballen per organitzar un concert,
un mosaic solidari i una tóm-
bola d’art benèfica.

Entitats solidàries. Van
participar en la trobada: perso-
nes a títol individual i represen-
tants de les entitats Tazumal
Catalunya-El Salvador, Creu
Roja Montcada-Cerdanyola-
Ripollet, Càrites, les seccions
locals de l’Associació Catalana
d’Amics al Poble Sahrauí
(ACAPS) i de Setem, Taarof  bi
Salam, el Comitè de Solidaritat
de Montcada, La Unió de Mas
Rampinyo i Andròmines.
Aquest front comú ja va donar
fruits amb els desastres provo-

cats per l’huracà Mitch a Centre-
amèrica, el 1998, quan van mo-
bilitzar centenars de persones per
ajudar les víctimes d’aquest altre
fenomen. L’objectiu ara és
“confeccionar un projecte
que contribueixi a restablir,
en la mesura del possible, la
normalitat a les zones de-
vastades pel sisme marí”, se-
gons paraules de Guijarro.

Per la seva banda, el president
de Creu Roja Montcada-Cer-
danyola-Ripollet, César Martí-
nez, va manifestar que ara és el
moment d’atendre els projectes
d’emergència als països afectats,
però que després “Creu Roja
s’ocuparà de la reconstrucció
de la zona destrossada”. Està
previst que entitats i Ajuntament
es trobin el 28 de gener a la Casa

de la Vila (18h) per definir les
activitats que es programaran
per recaptar ajuda humanitària.
D’altra banda, el rector de la
parròquia de Santa Engràcia,
Jaume Cases, ha informat so-
bre la recollida de 1.976,50 euros
fruit de les donacions fetes per
la comunitat cristiana de Mont-
cada que es destinaran a Càritas
de la Índia.

La regidora de Comerç, Antò-
nia Bofill (CiU), insta als bo-
tiguers sobre l’obligatorietat de
complir la llei d’horaris que va
entrar en vigor l’1 de gener i per
això recorda que el departament
municipal els pot oferir tot tipus
d’assessorament per adaptar-s’hi
–telèfon 935 648 505.
Els establiments dedicats essen-
cialment a la venda al públic de
mercaderies han de complir
l’horari general d’obertura de 72
hores setmanals, entre les 7h i
les 22h, de dilluns a dissabte,
amb l’obligació de tancar diu-
menges i festius no específica-
ment autoritzats. Una ordre de-
termina que els 8  diumenges i
festius amb permís per vendre
d’aquest any són el 2 i 9 de gener,
3 de juliol, 6 de novembre i 6,
8, 11 i 18 de desembre. Els esta-
bliments de serveis tenen un
horari d’obertura lliure. D’altra
banda, la llei indica que totes les
botigues han d’exhibir l’horari
adoptat de manera que sigui vi-
sible des de l’exterior de l’esta-
bliment.
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sònia hernández
redacció

Un joc de motociclisme
promou Montcada a la xarxa

 >>El promotor de la iniciativa, Sergi Sánchez, amb un dels jocs

SÒNIA HERNÁNDEZ

en 2 minuts...

�Les aules d’estudi obren de nit
L’Espai Jove Can Tauler amplia l’horari i obre de nit fins al 10
de febrer, de 22 a 1h, de dilluns a divendres, per a estudiants
amb l’objectiu que aquests preparin els exàmens del primer
semestre de la universitat. Les aules d’estudi de l’Espai Jove
Can Tauler fan horari nocturn tres cops l’any, ara pels exàmens
del primer semestre, al juny, de cara als exàmens finals i al
setembre, per a les recuperacions. MS

�Bon ritme de donacions de sang
Més de 40 persones van participar en la campanya de captació
de sang del 15 de gener al CAP Montcada. També organitzada
pel banc de sang dels hospitals Dos de Maig i Sant Pau, el 10
de març se celebrarà a la ciutat una jornada de captació, durant
tot el dia. Segons Carme Díaz, coordinadora de les campanyes
a la comarca, “les donacions contribueixen a un necessari
augment de les reserves de sang després del Nadal”. Díaz
ha fet una valoració positiva del ritme de captació de sang. MS

�Més ordinadors al Casal d’Avis

L’Ajuntament ha condicionat l’aula d’informàtica, que ja compta
amb sis ordinadors, i la sala de lectura del Casal d’Avis de la
Mina. Els centenars d’usuaris disposen així de més bons espais
per llegir o conectar-se a internet. MS

Entre els milions de possibili-
tats d’oci que ofereix Internet,
hi ha dos jocs que estan fent les
delícies dels cibernautes de tot
el món i que estan fets des de
Montcada: motog pr em.com i
f1portal.net, on els participants
han de dissenyar els seus equips
–conductors, patrocinadors, ve-
hicles, combustible– per compe-
tir en uns dies concrets a hores
determinades.
A les competicions poden arri-
bar a coincidir en aquesta web
fins a 100.000 internautes, pro-
cedents de països com Itàlia,
Lituània, Canadà o França. I tots
ells gairebé sempre poden veu-
re les escuderies que porten l’es-
cut de Montcada, que ja s’ha fet
popular entre els participants,
com ha explicat el promotor de
la iniciativa, l’informàtic mont-
cadenc Sergi Sánchez: “He fet
diverses dedicatòries al meu
poble, per exemple, durant les
competicions es pot veure
l’escultura de Lluís Barbosa de
la plaça de l’Església”, comen-
ta. Sánchez fa tres anys que tre-
balla en aquests projectes, que

MIREIA SABARTÉS

combinen dues de les seves
grans passions: la informàtica i
els cotxes. Un altre dels apar-
tats  amb un gran èxit és el xat,
on els internautes comparteixen
dubtes i passions.

Cinc anys d’èxit. La pàgina
dedicada a la fórmula 1 funcio-
na des del 2000, i des d’aquest
any, els aficionats al joc han pro-

tagonitzat diverses trobades, com
quan al 2004 va visitar Barcelona
i Montcada una delegació de 65
persones de tot el món per rea-
litzar activitats relacionades amb
el joc. La pàgina de motociclisme
virtual té tant d’èxit que fins i
tot compta amb un dels Golden
web awards que atorga l’organis-
me The International Association
of  Web Masters and Designers.

>> Oci i noves tecnologies
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El grup, que va néixer el 1986, vol ampliar el nombre de dansaires

gent que es mou
Esbart dansaire de La Unió de Mas Rampinyo

Tradicions que sobreviuen
ESBART DANSAIRE

sònia hernández
mas rampinyo

 >> L’Esbart va estar a Cantonigrós l’estiu passat

més informació
La Unió de Mas Rampinyol

Avda. Catalunya,  16-18
Tel 935 644 050

Hi ha historiadors que situen
l’inici del ball de gitanes al segle
XIII, quan una colla de gitanos
es va establir a Catalunya amb
motiu del casament de Jaume I
i Violant d’Hongria. Si hem de
parlar d’aquesta tradició a
Montcada, es podria dir que fa
més de 100 anys que s’hi balla.
El que sí podem constatar,
però, és que des del 1986
existeix l’Esbart Dansaire de La
Unió de Mas Rampinyo, quan
un grup encapçalat per Joan
Monclús va reprendre aquesta
tradició. Hereus d’aquest grup,
ara per ara una quarantena de
dansaires formen part de
l’Esbart, que, segons les edats,
compta amb tres grups
diferents. Aquests divideixen la
seva activitat entre els balls de
gitanes –participen a la Roda de
Gitanes del Vallès– i l’esbart
pròpiament dit, que inclou la
interpretació de danses
tradicionals de diferents llocs.

Inici de la temporada. Du-
rant la temporada, que comença

al febrer, els dansaires prenen
part en les sessions de ball de
gitanes que es fan als diferents
municipis del Vallès. Si el nom-
bre de ballarins ho permet, també
participen a festivals internacionals.
L’any passat els montcadencs van
prendre part al Festival Interna-
cional de Cantonigrós. L’Esbart,
però, ara per ara té dificultats per
poder participar en aquestes
convocatòries perquè acostumen
a demanar un mínim de 10
parelles, un objectiu no gens fàcil
d’aconseguir. Tot i així, l’entitat

continua treballant per difondre
la tradició, aconseguint que
aquesta sigui una de les seccions
més actives de La Unió, amb una
junta que ha estat renovada als
darrers mesos i que encapçala
Josep Mir. Oriol Monclús, Pol
Morató i Núria Riera i Marta
Cendón són els responsables dels
diferents grups de l’Esbart.
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SERVEI LOCAL DE CATALÀ

L’oferta de cursos de català a
Montcada s’amplia als dissabtes

El període d’inscripcions per al segon semestre és del 9 al 17 de febrer, a la Casa de la Vila

El Servei Local de Català ini-
ciarà el 21 de febrer el segon se-
mestre dels cursos de català per
a adults amb certificació oficial.
Com a novetat, s’ofereix un curs
de nivell bàsic (B-1) el dissabte
al matí, de 10 a 13h, que ha estat
demanat pels mateixos usuaris.
D’aquesta manera, Montcada
serà un dels pocs municipis de
la comarca on s’imparteixen
cursos de català al matí.
El termini d’inscripció dels cur-
sos anirà del 9 al 17 de febrer i
l’horari serà de 10 a 13h i de 16
a 18h. Els cursos que s’ofereixen
des del Consorci per a la Nor-
malització Lingüística (CPNL)
són de nivell bàsic i elemental;
intermedi i suficiència i superior.
Les classes de primer nivell,
d’entre 45 i 90 hores, s’adrecen
a persones no catalanoparlants
que volen aprendre i millorar la
comprensió i l’expressió oral de
la llengua catalana.
A les classes es treballa, bàsica-
ment, les capacitats d’entendre
el català i de parlar-lo. Els cur-
sos de nivell de sufincia, d’entre
45 a 90 hores, són per a perso-
nes que dominen la llengua ca-
talana oral, que volen aprendre
l’expressió escrita i millorar l’ex-
pressió oral de la llengua cata-

 >> L’oferta de cursos del Servei Local de Català abasta tots els nvells

SILVIA DÍAZ

lana. S’hi treballen les capacitats
d’entendre el català, de parlar-
lo i d’escriure’l. Finalment, el
curs de nivell superior, que té en
total 90 hores de durada, s’adre-
ça a persones que volen apro-
undir en aspectes de la llengua
catalana, com conceptes teòrics
en un grau més alt que en altres
nivells i també en el domini pràc-
tic de la llengua.

A classe i a casa.  La ma-
nera més habitual de fer un curs
de català és de forma presen-
cial, però també existeixen els
cursos a distància. Els cursos a
l’aula tenen l’avantatge de comptar
amb un professor de manera
constant i també de ser un espai
de relació i formació compartit
amb altres companys. A més, els
cursos presencials són els més

recomanables per a seguir el curs
amb regularitat.
Les persones que tenen dificul-
tats per assistir als cursos presen-
cials poden aprendre o perfec-
cionar el català des de casa. Els
cursos a distància combinen
l’autoformació amb l’assessora-
ment personalitzat, el treball en
grups i els materials d’apre-
nentatge, llibres o multimèdia.

>>Aprenentatge de la llengua

 >> El SOC és un mètode d’aprenentatge personalitzat

redacció
montcada

Les noves tecnologies,
una eina d’aprenentatge

SILVIA DÍAZ

El Servei Obert de Català
(SOC) és un espai dotat amb re-
cursos per a l’aprenentatge de
la llengua on l’alumne estableix
l’horari, el ritme d’estudi i els
seus objectius, en funció de les
seves necessitats i/o disponi-
bilitat. El servei permet iniciar,
ampliar i perfeccionar els conei-
xements de català de manera
flexible i individualitzada, a més
de fer pràctiques de conversa
per adquirir seguretat i fluïdesa.
El SOC de Montcada compta
actualment amb 15 alumnes que
fan servir materials d’auto-
correcció –en suport paper i
també informàtics i àudio-
visuals– per aprendre el català pel
seu compte i al seu ritme. Al
SOC es poden fer servir dos CD
d’autocorrecció. Un és Diàleg
multimèdia, un programa inte-
ractiu en el qual es treballa tota la
gramàtica de la llengua, en un ni-

vell bàsic. L’altre CD és Català
multimèdia, adreçat a persones
amb un nivell C de català. Els
alumnes del SOC compten amb
el suport personalitzat d’un pro-
fessor-assessor, que orienta els

aprenents per tal que aprofitin al
màxim els recursos que disposen.
També els assessora en la con-
fecció del pla personal d’apre-
nentatge, revisa les activitats i re-
sol els dubtes.

El Servei Local de Català de Montcada i Reixac forma part
d’un dels 22 centres de normalització lingüística que hi ha a
tot Catalunya. El seu objectiu és la difusió del coneixement i
l’ús del català en tots els àmbits. El servei de Montcada i Reixac,
juntament amb Ripollet, Badia, Barberà, Cerdanyola i Sant
Cugat, configuren el Centre de Normalització Lingüística Vallès
Occidental 3.

el servei local de català

Serveis generals
Per executar el pla de normalització lingüística, el Consorci
ofereix un conjunt de serveis i recursos per aplicar a la co-
municació i als recursos humans.
Serveis per a la comunicació:

�productes informàtics en català
�diccionaris generals i específics
�atenció de consultes lingüístiques i revisió de textos breus
�revisió de models de documents
�adreces web d’interès

Serveis per als recursos humans:
�formació a mida: cursos presencials, cursos a distància,

cursos multimèdia, sessions puntuals, etc.
�orientacions i models de proves de llengua catalana per

a la selecció de personal

Servei Local
de Català de
Montcada i Reixac
C/ Domènec Fins, 15,
4a planta
Telèfon: 93 575 16 44
A/e: montcadaireixac@
cpnl.org
www.cpnl.org/montcadai
reixac

Horari d’atenció al
públic:
De dilluns a dijous,
de 10 a 13h
i de 16 a 17.30h

Servei Obert de Català:
Dilluns i dimecres,
de 10 a 14h
i de 16 a 19h

SILVIA DÍAZ

redacció
montcada



171a quinzena
febrer 2005monogràfic

Enguany es fa la tercera edició del programa a Montcada i Reixac

redacció
montcada

Cinquanta parelles participen
a Voluntaris per la llengua

Voluntaris per la llengua és un
projecte de participació lingüís-
tica que té per objectiu posar en
contacte persones que de for-
ma desinteresada vulguin desti-
nar un temps a la setmana
(durant un mínim de 10 set-
manes) a conversar en català
amb persones que necessiten
reforçar l’aprenentatge de la
llengua catalana, sobretot en el
vessant oral. La majoria dels
aprenents són alumnes dels cur-
sos de català, però, en canvi, gran
part dels voluntaris són perso-
nes que no tenen cap contacte
directe amb el Servei Local de
Català.
A més de poder practicar la llen-
gua al carrer, als aprenents els
va bé per ajudar-los a superar
la possible inseguretat que pro-
voca l’aprenentatge d’una nova
llengua. Voluntaris per la llengua
és una manera de facilitar aquest
contacte personal entre un par-
lant del català i un alumne
disposat a reforçar l’aprenentat-
ge fet a l’aula.
A Montcada, el programa va co-
mençar fa un any i en aquests mo-
ments s’està realitzant la tercera
edició, amb cinquanta parelles
participants. Els responsables del

 >>Darrera sessió de constitució de parelles de Voluntaris per la llengua

SILVIA DÍAZ

Servei Local de Català fan una
valoració positiva de l’experièn-
cia, sobretot perquè moltes pa-
relles no es limiten només a les 10
sessions orientatives, sinó que con-
tinuen la seva relació per més

temps. La funció del Servei de
Català és establir el marc de rela-
ció entre aprenent i voluntari, pe-
rò després són les persones les
que, a títol individual, decideixen
mantenir o no el contacte.

� Vaig arribar a Montcada fa 3
anys i no sabia que aquí es par-
lés un idioma diferent del cas-
tellà. Tinc un fill i per col·la-
borar amb els seus estudis, vaig
decidir aprendre català i amb ell
només parlo en aquesta llengua.
Al carrer encara no m’atreveixo
a iniciar una conversa en català i
per això m’ajuda molt participar
a Voluntaris. Crec que el SOC
és un servei molt bo, perquè et
permet aprendre al teu ritme i
d’una forma molt interactiva. A
més, un cop a la setmana també
fem conversa, que ens va molt
bé. També vull aprendre les nor-
mes d’ortografia perquè m’agrada
molt escriure i vull fer-ho en un
altre idioma diferent al castellà.

Dirley Hernández

Usuaria del SOC i aprenent
de Voluntaris per la llengua

Els usuaris opinen

� Sóc natural de Lleó i el 1996
vaig fer un curs intensiu per co-
mençar a integrar-me en l’idio-
ma i la cultura catalana. Fins
aquell moment, pràcticament no
entenia la gent quan sortia al
carrer i crec que entendre’ns és
fonamental. Com que em va
agradar molt aquell intensiu, vaig
començar a fer els cursos ofi-
cials, des del nivell més bàsic.
Trobo que s’ha d’entendre i co-
nèixer totes les cultures, la teva
i la de la zona on vius. No no-
més la gent que et rep ha de fer
l’esforç perquè entenguis les
coses, sinó que ha de ser un es-
forç comú. A més, conèixer les
cultures és la millor medicina per
eradicar la intolerància i un bon
element de creixement personal.

Loli Reguera

Alumna del curs d’S3
Nivell de suficiència

� La meva feina i altres acti-
vitats fan impossible que pugui
anar a un curs presencial, però
tenia moltes ganes d’estudiar
català i fa un any vaig començar
un curs a distància. M’he hagut
de marcar una disciplina i un dia
a la setmana el dedico a estudiar
perquè no vull que tota la feina
em quedi per l’últim dia. Els
cursos a distància estan molt bé
perquè aprens al teu ritme però
sempre amb l’assessorament i el
contacte regular –cada dilluns-
d’un tutor, que ens corregeix i
orienta. Jo sóc catalonoparlant,
però quan feia els estudis de
primària tot era en castellà. Sé
parlar i llegir el català, però no
escriure’l.

Conxa Gassó

Formació a distància del
curs I3. Nivell intermedi

� Sóc voluntària des que el pro-
grama es va posar en marxa a
Montcada. Crec que és una idea
molt bona per integrar les perso-
nes que vénen de fora i és molt
agradable comprovar que algú
vol aprendre la nostra llengua.
Més que una parella, he format
un grup de conversa, amb més
d’un alumne. Qui vol aprendre
català no ha de ser immigrant
d’ara. Una de les meves alumnes
era una dona gran que fa anys va
arribar d’Andalusia i una altra era
una noia nascuda a Catalunya,
però de pares de fora. Al prin-
cipi estàvem una mica desorien-
tats, però poc després les alumnes
es van llençar a parlar català. Tot
i que ja hem acabat les sessions,
encara mantenim el contacte.

Montserrat Ribera

Conversadora de
Voluntaris per la llengua

� Fa un any i mig que visc a
Montcada. Sóc de Romania. Ja sa-
bia que aquí es parlava català
perquè m’ho havia explicat un
amic que fa molt temps que resi-
deix a Catalunya i, per tant, des
del primer moment vaig venir pre-
disposat a parlar castellà i català.
Em vaig apuntar a les classes del
SLC pràcticament quan vaig arri-
bar a Montcada. Normalment par-
lo castellà i amb el català m’atre-
veixo una mica, però em costa
molt, perquè he hagut d’aprendre
dos idiomes alhora. Vull parlar
català correctament perquè crec
que és molt important entendre i
comunicar-te en totes les llengües
d’un territori. Estic estudiant un
mòdul i la majoria de les classes
s’imparteixen en català.

Ionescu Marius Mihai

Alumne del curs E1
Nivell elemental

SERVEI LOCAL DE CATALÀ oferta de recursos
ASSESSORAMENT EN LÍNIA

El Servei Local de Català fa servir les noves tecnologies per
facilitar la comunicació amb els usuaris. Els alumnes dels cur-
sos de català, tant presencials com a distància, així com les
entitats i les administracions poden fer les seves consultes per
mitjà del correu electrònic. Per mitjà d’aquest sistema, el servei
també pot tramitar les revisions lingüístiques de textos i escrits
que els enviïn.

FOMENTAR L’ÚS SOCIAL DEL CATALÀ
La funció bàsica del Servei Local de Català és aconseguir que la
llengua catalana sigui d’ús comú tant a nivell oficial com en la
vida quotidiana. Per aquest motiu, a banda dels cursos oficials, el
Servei realitza al llarg de l’any altres classes i activitats per po-
tenciar l’ús social de la llengua, com cursos d’atenció al públic,
de locució, de llenguatge administratiu, grups de conversa, així
com sortides a espais públics, visites a museus o sortides al
cinema o al teatre.

PÀGINA WEB
El CPNL disposa
d’una metodologia de
planificació lingüística
per facilitar l’ús del
català a les empreses,
les organitzacions i els
ens locals de Catalunya
i la web de l’admi-
nistració local n’és un
exemple. A través de
la xarxa es pot accedir
a serveis com traduc-
tors automàtics, correctors de textos, models de documents i
terminologia de la llengua, entre d’altres. La web també permet
conèixer el nomenclàtor dels municipis, recull la normativa lin-
güística de diversos sectors, com el comercial, el bancari o
l’atenció al públic i informa sobre les campanyes que des del
CPNL s’estan duent a terme.



18 1a quinzena
febrer 2005 opinió

El proper número, l’11 de febrer

Editorial

Nova ubicació del mercat

Telèfons d’interès

Edita: Montcada Comunicació av. de la Unitat, núm.6. Tel. 935 726 491.  Direcció: Pilar Abián. Redacció: Angel Acín, Sílvia Alquézar, Mario Azañedo, Laura Grau, Sílvia Díaz,
Sònia Hernández, Núria Reguero, Mireia Sabartés i Rubén Sierra. Assessorament lingüístic: Servei  Local de Català (SLC). Publicitat: DEBARRIS SCCL. Tel. 932 174 410.
Composició: DEBARRIS SCCL. Impressió: CREACIONS GRÀFIQUES CANIGÓ. Distribució: KBQ’FAN. Tel. 625 383 105. Tiratge: 8.000 exemplars. Director Montcada Comunicació:
Lluís Maldonado. President: Juan José Perona. Consell d'Administració: Jaume Alcázar, Enriqueta Gómez, Cosme Oriol, Pere Oliva. Secretària Ajuntament: Mª José López. Interventor
Ajuntament: Josep Serrano. Dipòsit Legal: B-43084-88. E-mail: laveu@montcada.org. web:http://www.montcada.org.

935 726 491 935 726 493 laveu@montcada.org

més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.No
es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones i que no siguin
respectuoses tant amb les persones com
amb les institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Seria possible ampliar la durada del taller Anima’t juga amb
ell? Som un grup de pares que hi hem participat i trobem
que és molt interessant i estaria molt bé que en comptes de
tres mesos el taller durés tot el curs. Gràcies i enhorabona
per la iniciativa. Xavier Herrero, Montcada.
Ens complau que el taller us hagi semblat molt interessant. Us hem
de dir que en principi aquests tallers estan programats en dotze
sessions i es programen dos durant el curs, un de 18 a 36 mesos i
un altre de P-3 a P-5. El 19 de gener va acabar el de petits i el 26 de
gener comença el de P-3 a P-5. És per això que per aquest curs és
impossible ampliar-ho, de tota manera estudiarem la possibilitat
per a propers cursos. M. Flor López, regidora d’Educació (PSC).

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 935 754 094

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. de Desenv. Local 935 648 505
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

fffffarararararmàciesmàciesmàciesmàciesmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

gener/febrer
 DL      DM      DC       DJ       DV       DS      DG

Continuen
els enderrocs
Miquel Capella

Montcada

>>En un escrit a La Hoja Infor-
mativa publicat als números 406
i 407 dic que em fa molta enveja
veure per televisió reportatges
de pobles en els que podem
veure edificis antics molt ben
conservats i explico que la des-
trucció del més antic al nostre
poble la va començar Felip V,
que va fer enderrocar el castell
del Turó i va obligar a baixar
les pedres al pla. També donava
com a últim enderrocament de
l’actualitat la torre número 16
del carrer Colon. Creia que s’ha-
via fet un estudi per conservar
els edificis antics, però estava
equivocat. Els enderrocs conti-
nuen i, pel que veig, continua-
ran. Els Felips V no abandonen
així com així el nostre poble. Ara
li ha tocat el torn a la masia de
Can Castelló, edificada al segle
XIX i més coneguda com a parc
Aismalibar. Un dia, passant pel
passeig Sant Jordi, em va caure
l’ànima als peus en veure l’estat
en què havia quedat el que fou
el parc de dita empresa. Per un
moment vaig pensar en aquell
home que la va crear, el que va
comprar la finca a la família
Hospital per dedicar-la als seus
obrers, el que al llarg dels anys
–Aismalibar va ser creada a
principi de la dècada dels anys
30– va emplear centenars de
persones –al 1974 hi treballaven
1.640– i em vaig preguntar: què
passaria si aixequés el cap i veiés
les oficines convertides en un
hotel?; la fàbrica de fils i plàstics
en diferents empreses i el club
en...? Sols Deu ho sap. També
vaig recordar aquella gent de
Mas Rampinyo defensora de la
barriada que volia convertir en
poble. Si per un moment tornés
es preguntaria: on són els nostres
descendents que han deixat que
Mas Rampinyo es converteixi en
Gurugú, Pla d’en Coll –l’antic
nom era Pla de Reixac–
Montcada Nova i, a més, han
permès que un cordó umbilical
invisible unís la barriada amb
Montcada a través del riu –car-
rer Barcelona? Estic segur que
tots plegats no entendrien res de

res. A mi també em passa. No
sé si a causa dels anys o dels re-
cords, i penso... com acabaran
Vista Rica, la Torre dels Frares i
la resta del poc que queda?

Pensemos un poco
José Alcaide

Can Sant Joan

>>El gobierno municipal de-
bería reaccionar de forma po-
sitiva y ponerse de acuerdo con
los vecinos para salir de este
atasco en el que ha metido al
pueblo con la tasa de la basura,
el impuesto del transporte me-
tropolitano y las  zonas azules.
Corregir es de sabios, no pasa
nada por dar marcha atrás y
admitir que se ha equivocado,
dejarse de prepotencia y ser más
sencillo con las entidades veci-
nales. No se puede castigar tan-
to al vecindario en sus cortos sa-
larios y estar protegiendo a esas
grandes empresas que sólo vie-
nen a enriquecerse y no a ayu-
dar a los vecinos sino a aprove-
charse de la buena fe que les
brinda el Ayuntamiento para
después reirse de él y de todo el
municipio. El Ayuntamiento les
ha dado las aceras para que pon-
gan su propaganda, les ha dado
las calles para explotarlas con las
zonas azules, les ha dado patri-
monio municipal para que lo
exploten con la famosa piscina
y otros eventos, así como el an-
tiguo club Aismalibar para mon-
tar esa zona lúdica tan traída y
llevada para que monten lo que
quieran y les deje más dinero.
Esto último es muy peligroso
ya que puede pasar como con
el Menchus que iba a a ser un
hotel y ahí tenemos los resulta-
dos. Esto no es venir a ayudar
para hacer la ciudad del futuro.
Por estas causas y otras, el go-
bierno municipal debería poner-
se de acuerdo con los vecinos
por medio de sus entidades y
buscar una salida pactada con
el pueblo. Sería lo correcto en
estos momentos, ya que no es
lo mismo trabajar con el pue-
blo que contra el pueblo. No es
lo mismo buscar la unidad que
el enfrentamiento. Esto último
debemos evitarlo, hemos de li-
mar asperezas y vivir la realidad.
Todos queremos una Montcada

Feia temps que s’intuïa que el mercat ambulant hauria de canviar
d’ubicació. L’espai on es troba en l’actualitat presenta problemes
de seguretat i dificultats en cas d’evacuació i l’Ajuntament és conscient
que aquesta situació s’ha de capgirar. El problema és trobar un
altre espai alternatiu que compleixi amb els requisits necessaris i
satisfaci tots els sector implicats: consistori, comerciants, paradistes
i veïns. Aquesta, de fet, és una problemàtica que afecta molts altres
municipis amb la mateixa situació, un nucli urbà saturat des del
punt de vista urbanístic i amb manca d’aparcament. Cal sortir a la
perifèria per trobar zones que puguin acollir sense complicació les
parades i els vehicles de transport però, en el cas que ens ocupa, és
obvi que aquesta situació afectaria negativament una important part
del sector comercial que es beneficia del volum de compradors
que va al mercat. Ningú no dubta que aquest és un motor del
comerç del centre i especialment del Mercat Municipal, immers
actualment en un procés de negociació amb l’Ajuntament per canviar
també a mig termini d’ubicació, ja que les instal·lacions han quedat
obsoletes.
El debat sobre la ubicació del mercat ambulant es produeix en un
moment en què el govern municipal impulsa un nou concepte de
centralitat diferent al que hi ha hagut fins ara que amplia fins al Pla
d’en Coll la seva àrea d’influència. Un concepte de cohesió sota el
qual va nèixer el projecte d’eix comercial Montcada Centre Comerç,
però que no acaba d’arrelar entre els mateixos associats. Convé,
per tant, parlar-ne en profunditat i adoptar posicionaments unitaris.
Mentrestant, cal trobar solucions a la problemàtica actual, sense
presses i sobretot amb el màxim de consens.

J. Relat Marín
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mejor pero trabajando con el
pueblo y para el pueblo. Ponien-
do los pies en el suelo sin tener
que traer gentes extrañas o pa-
rásitos dóciles de domesticar
que sólo sirven para cobrar bue-
nos sueldos y asesorar de for-
ma extraña.

El vi,
un tret d’identitat
Enric Gené

President del Gremi d’Hostaleria

del Vallès Occidental

>>Els hostalers assistim a una
campanya, endegada pel govern
de la Generalitat i en concret,
per la Conselleria de Governa-
ció, en la qual es proclama la
tolerància zero pel que fa al con-
sum d’alcohol quan aquest va
associat amb la conducció de
vehicles. Sens dubte, qualsevol
iniciativa que salvi una vida és del
tot vàlida i compta amb el suport
dels hostalers. Ara bé, l’hostaleria
està pagant els plats trencats de
la sinistralitat. Els conductors que
habitualment prenen un got de
vi per dinar, ara no ho fan. El
temor a les possibles multes fa
que, al final, l’hostaler vegi com
baixa ostensiblement el seu
volum de negoci. El consum
d’alcohol d’alta graduació –molt
superior a la del vi– i l’alta
velocitat, són, sovint, els deno-
minadors comuns, però tots ens
hi hem d’implicar, des dels
fabricants de vehicles, el sector
de discoteques i els restauradors.
Així, si analitzem els accidents,
descobrirem coses tan parado-
xals com que a un jove de 18
anys sense experiència se li per-
met comprar i conduir el cotxe
esportiu més potent del mercat
sense que es penalitzi quan té
un accident. Veuem la venda
indiscriminada i pràcticament
sense control d’alcohol d’alta
graduació a moltes gasolineres,
o el mal estat de la xarxa de
carreteres, o el màrqueting adre-
çat al públic jove que el convida
a posseir el cotxe més potent i a
córrer més que ningú.  Junt amb
aquests factors i d’altres convin-
dria col·locar-hi el vi. Fruit del
conreu de la vinya, la nostra cul-
tura, com la de la resta de les cu-
ltures mediterrànies, n’és deutora.
Consumit amb moderació pro-
dueix, fins i tot, un efecte benefi-
ciós per a la nostra salut. Beure vi
amb moderació no és cap crim.
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Carles Guijarro
Portaveu del PSC

La nostra prioritat,
les persones

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Ara més que mai, diàleg,
informació i consens

José F. Márquez
Portaveu d’ICV EUiA

Un pressupost de caire
social i progressista

Marta Aguilar
Portaveu d’ERC

Portaveus municipals

En el primer escrit de portaveus del nou any plantegem als grups polítics
que facin una anàlisi del projecte econòmic municipal per al 2005.

Com el defineixen?
Respon a les necessitats del municipi?
En quins aspectes es podria millorar?

Aquests pressupostos del 2005 estan
dirigits prioritàriament en benefici de les
persones. Per tant, des d’ICV-EUiA com
a part integrant del equip de govern de la
ciutat els considerem força positius. En
primer lloc i per destacar el sentit de la
nostra afirmació, el capítol destinat al Àrea
Social s’ha pujat respecte l’any anterior
en un 24 %, incidint molt en benefici de
les capes més desafavorides de la nostra
població, però també hem de dir que en
el capítol de les inversions, s’ha fet un
gran esforç per aconseguir presentar una
sèrie de projectes, que també repercutiran
directament en el gaudiment de les per-
sones. Tot això, amb molt de seny per
mesurar els riscos que podria ocasionar
un endeutament insostenible, i hem intentat
equilibrar al màxim de les nostres

El pressupost 2005 vol donar resposta als
reptes que Montcada té en equipaments
culturals, esportius i socials. Per això és fa
un gran esforç inversor de més de 15
milions d’euros per assolir aquests objec-
tius. També té com objectiu, aquest pres-
supost 2005, generar desenvolupament so-
cial i econòmic a tots els barris de
Montcada, mitjançant polítiques de foment
a l’ocupació, la promoció del comerç lo-
cal, la promoció de sòl residencial i
d’habitatge.
Es fa una aposta per fer de Montcada un
territori sostenible que és, en definitiva,
una aposta per una ciutat amb més qualitat
de vida. Però la proximitat entre
l’Ajuntament i els ciutadans és una línia
de treball en la qual s’ha de continuar
aprofundint, per que, en definitiva, els

El sr. Maresma  presentava els pressu-
postos dient que la filosofia emprada per
a la seva execució estava basada en “la
moderació i la cautela per no hipotecar el futur
de la corporació”. Alhora venia amb titulars:
“La previsió del govern municipal és destinar 15
milions d’euros a inversions”. L’evidència dels
números i les propostes que ens presen-
ten contradiuen les seves afirmacions.
Se’ns presenta un pressupost amb una
previsió d’inversió real de 3,2 milions
d’euros; 1,9 milions procedents de
subvencions de la Generalitat, Diputació...
i 1,4 milions, procedents d’un crèdit
financer. La resta, més d’11 milions d’euros,
es preveuen portar a terme de manera
extrapressupostària sense que en aquells
moments se’ns hagués detallat com i de
quina manera es pensaven finançar. La

Com és conegut a l’últim plenari vam
aprovar el pressupost que durant el 2005
servirà per fer realitat les accions que ha
planificat el govern local. És un pres-
supost, per sobre de tot, realista, ajustat
a les previsions d’ingressos que esperem
tenir i amb un nivell inversor considera-
ble.
Al llarg de l’any veurem com milloren
carrers, mobiliari urbà, comencen les
obres del nou camp de futbol, de la nova
biblioteca, de l’escola d’adults, del cen-
tre cívic de Can Sant Joan, l’aigua arribarà
definitivament a Vallençana i el Bosc d’en
Vilaró… Però si són importants les
pedres, encara ho són més les persones i
les partides orientades a oferir-les
serveis pugen com mai ho havien fet. La
gent gran i aquells que tinguin necessitats

pressupostos i, en general, els diferents
programes d’actuació van adreçats a tots
i cadascú dels ciutadans. Nosaltres
treballarem en aquest any 2005 per fer
possible aquest pressupost ambiciós amb
més informació, més diàleg i ,si cal, més
consens.

Ni moderació,
ni cautela

Teodoro García
Portaveu del PPC

Mala gestió
pressupostària

En el ple municipal del passat mes de
desembre, l’equip de govern (PSC, CIU,
ICV-EUiA) va aprovar el pressupost per
a l’any 2005. Naturalment des del Partit
Popular el vot va ser contrari per diverses
raons. En primer lloc, aquest pressupost
ve originat per l’aprovació per part del
govern municipal d’unes ordenances que
en el seu moment van ser també rebut-
jades pel nostre grup. En elles i, com ja
vam dir en el seu moment, es recollia un
enorme augment de la pressió fiscal que
pateixen els nostres ciutadans (IBI,
recàrrec metropolità del transport, zones
blaves i, finalment, la famosa i controver-
tida taxa per recollida de residus). Prova
d’aquesta pressió és el descontent entre
els veïns de la nostra ciutat i la contínua
presència en el carrer de manifestacions

ciutadanes com a protesta per aquests
abusos. Però com sempre diem des del
Partit Popular, els socialistes són experts
en pujar els impostos i crear noves taxes.
En segon lloc, i a la vista del pressupost
per a l’any 2005, vam observar sorpresos
l’enorme despesa assignada a àrees de:
presidència, protocol, publicitat, premsa,
revistes, publicacions... tot això per a major
“honra i glòria” del govern municipal.
Des del Partit Popular creiem que aquest
pressupost és clarament millorable en la
seva gestió, reduint les despeses desor-
bitades que origina, rebaixant en bona mida
despeses supèrflues i innecessàries enlloc
de pujar els impostos i carregar als
ciutadans la mala gestió en l’administració
dels cabals públics.

possibilitats aquestes dues facetes. A la
darrera pregunta de la redacció, hem de
dir que tot és millorable i també som
conscients que hi han molts aspectes que
es podrien millorar, i ho farem en els
propers exercicis pressupostaris. Nosal-
tres volem aconseguir una societat justa i
amb redistribució de la riquesa, sense
desigualtats i, per això, és imprescindible
desenvolupar l’estat del benestar. Volem
una ciutat ecològicament sostenible i, per
tant, treballarem per aconseguir aquestes
fites i d’altres. Tenim confiança en el
futur perquè, a més de les nostres
possibilitats, comptem amb un govern de
la Generalitat que està demostrant que la
seva aposta va en la línia de la qual abans
feien esment.

especials tindran la possibilitat de gaudir
de més i millors serveis, ja que, les
regidories de Serveis Socials i d’Educació
han vist incrementada la quantitat del seu
pressupost de manera molt significativa.
Estem convençuts que el pressupost
respon a les necessitats del municipi, si
no fos així, no tindria sentit haver-ho
aprovat i evidentment podria millorar,
com passaria a totes les ciutats si, els
governs locals, tinguéssim garantida un
finançament suficient per part de l’Estat
i del govern de la Generalitat.

Anàlisi del pressupost
municipal per al 2005

capacitat d’estalvi no financer de
l’Ajuntament és de 400.000 euros; pagar
aquests 11 milions d’euros fora de
pressupost vol dir hipotecar la capacitat
actual de finançament per a inversió nova
durant 27 anys. És evident que entrem en
una dinàmica perillosa, que condicionarà
els governs del futurs mandats.
La pregunta és: l’equip de govern pot de-
cidir avui amb què s’hauran de gastar els
diners els governs que vinguin en els
propers mandats? Per a ERC la resposta
és NO. Perquè una proposta d’aquestes
característiques ens lligarà de mans i no
permetrà un canvi de filosofia inversora
ni en infraestructures ni en serveis i
obligarà a exercir més pressió fiscal al
ciutadà  per continuar mantenint només els
serveis que tenim avui.
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Divendres 28
hora del conte. Contes del llop i la

guineu, amb Albert Estengre. Hora: 18h.
Lloc: Biblioteca Can Sant Joan.
festa. Festa del soci del CH La Salle.
Hora: 23h. Lloc: Discoteca Cactus.
aules d’estudi. Fins al 10 de febrer.
Hora: 22 a 01h. Lloc: Can Tauler.
exposició. Pintures de Montserrat
Armengol. Fins al 13 de febrer.  Lloc:

Auditori Municipal.
exposició. Pintures de Carlos Sarra-
te. Fins al 13 de febrer.  Lloc: Casa de la
Vila (Major, 32).

Dissabte 29
esquí. Sortida a Formigueres (França).
Organitza: Espai jove Can Tauler. Re-

serves: Al telèfon 935 751 783.
teatre.  Divertimento o La comèdia

dels criats. Cia. Dei Furbi. Hora: 22h.
Lloc: Auditori Municipal.

Dimarts 1
xerrada. Gestions  familiars d’hos-
pitals i escoles. Hora: 17h. Lloc: Casa
de la Vila. Organitza: Taarof bi Salam
amb la col·laboració de Serveis Socials.

Dijous 3
carnaval. Arribada d’en Car-
nestoltes, pregó, música i berenar. Hora:

NOU HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

ESPAI JOVE CAN TAULER
TALLERS

Presentació
Dimarts 8, a les 19h
Casa de la Vila
(Major, 32)
Organitza: Servei de Medi Ambient

CAMPANYA
ESTALVI D’AIGUA

17:15h. Lloc: Pl. de l’Església.

Divendres 4
carnaval. Carnaval a Can Cuiàs.
18h concentració al Centre Cívic; 19h
espectacle infantil al Parc del Turó Blau;
20h premis de disfresses.

Dissabte 5
sortida. Visita a les esglésies de la
Serralada de Collserola. Hora:  Trobada a
les 11h. Lloc: Metro de Montbau (L3).
Organitza: Fundació Cultural.
gran rua de carnaval.  18:30h:
sortida de Can San Joan (Bateria, Masia,
Mina, Unitat, Pasqual, Elionor, Major). 20h:
Pont dels Hermanos, camí de la Font Freda
i arribada al pavelló Miquel Poblet.
festa de carnaval. 21h: Sam-
bòdrom; 23:30h Gran ball amb l’orquestra
Cimarrón; 02h Disco mòbil. Lloc: pavelló
Miquel Poblet.

Diumenge 6
carnaval. Ball infantil. Hora: 12h.
Lloc: Pl. de l’Església.
ball de carnaval. Amb concurs
de disfresses. Hora: 17:30h. Lloc: Casal
d’Avis de la Mina.

Dilluns 7
xerrada. La diputada Teresa Arago-

Casa de la Vila

Horaris: de dilluns a divendres, de 9 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, de 10 a 14h

SALA PRINCIPAL

EXPOSICIONS

PINTURES  DE
CARLOS SARRATE

Fins al 23 de febrer

més informació: www.montcada.org

EXPOSICIONS

FINS AL 17

DE FEBRER

PINTURES
DE MONTSERRAT ARMENGOL

Preu: 5 euros

TEATRE

29 de GENER. 22h

DIVERTIMENTO
O LA COMÈDIA
DELS CRIATS

Torna la Comedia dell’Arte amb una història d’em-

bolics, aventures i amors dels habitants d’un po-

ble envaït per la pesta. Música a capella, balls i

màscares amenitzen la festa.

Cia. Dei Furbi

Cia. de titelles Pamipipa

nés parlarà de la Constitució Europea.
Hora: 20:30h. Lloc: Casa de la Vila (Major,
32). Organitza: Esquerra Republicana de
Catalunya (ERC).

Dimarts 8
estalvi d’aigua. Presentació de la
campanya. Hora: 19h. Lloc: Casa de la
Vila (Major, 32). Organitza: Servei de Medi
Ambient.

Dimecres 9
carnestoltes. Judici, acomiada-
ment  i celebració amb l’orquestra Ha-
bana, xocolata i melindros. Hora: A partir
de les 17:15h. Lloc: Pl. de l’Ésglésia.
cafè col·loqui. Les parèmies (fra-
ses tradicionals), amb Joan Bertran. Hora:

20h. Lloc: Fundació Cultural (Major, 47).

Dissabte 12
teatre. Còmplices, d’Isabel-Clara Si-
mó. Cia.La dependent. Hora: 22h. Lloc:

Auditori Municipal.
concert. Gatos del espigón. Hora:

21h. Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs.

Diumenge 13
teatre.  Contes animals. Cia. de Tite-
lles Pamipipa. Hora: 12h. Lloc:Auditori.
esquí. Sortida al Puigmal.  Organitza:

El Centre Excursionista El Cim.

.Funk i hip hop

.Còmic i manga

.Autoedició

.Video jokey

.Aeroboxing

.Reparació i manteniment del PC

.Música (guitarra, percussió, informàtica musical)

(Inscripcions: Balmes, 16)

TEATRE

12 de FEBRER. 22h

CÒMPLICES
El punyent text d’Isabel-Clara Simó dissecciona

el cervell d’un home, un veí, un amic, un pare...

Què hi trobem? Idees fixes i velles perpetuades

dia a dia, la violència intrínseca desenvolupada

des de casa fins a la guerra.

Cia. La Dependent

Preu: 5 euros

TEATRE FAMILIAR

13 de FEBRER. 12h

CONTES ANI-
MALS

Cinc històries curtes protagonitzades per un

bestiari molt popular.

Preu: 2,10 euros
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Lluís Oliván i Jordi Boladeras,
guanyadors del premi de l’ABI

CONVOCATÒRIA LITERÀRIA

L’Ajuntament col·laborarà en l’edició dels relats guardonats al llarg dels deu anys d’història de la convocatòria

sònia hernández

redacció

les reaccions

>LLUÍS OLIVÁN
Rebre distincions
com aquesta és una
injecció d’ànim, so-
bretot tenint en
compte el que ha dit
el jurat, que ha do-
nat un veredicte molt

argumentat i que t’anima a seguir
treballant. És important que la tas-
ca que fas sigui tinguda en compte
per algú.

>JORDI
BOLADERAS
El jurat ha fet una
tasca molt desta-
cada i ha explicat
molt bé la seva de-
cisió. Tot plegat, el
premi, el sopar, la
tertúlia... ha estat

molt agradable. Jo he escrit des de
sempre i iniciatives com aquesta
t’ajuden a treure el que tens al ca-
laix.

 >> D’esquerra a dreta, Calvano, Company, Oliván i Boladeras durant el lliurament de premis

Lluís Oliván, de Lliçà de Munt,
és el guanyador de la IX edició
del Premi de Narrativa Curta
Ateneu Domingo Fins amb el
relat Ecografia, i Jordi Boladeras,
de Sant Vicenç dels Horts ha
resultat el finalista amb La dona
rosa. El texte d’Oliván reflexio-
na sobre la maternitat i les rela-
cions que els fills estableixen
amb els progenitors, i el de Bola-
deras explica la relació sexual i
amorosa entre una lesbiana i un
transexual. El veredicte del ju-
rat, presidit per l’escriptora Mer-
cè Company, es va fer públic el
passat 22 de gener durant el tra-
dicional sopar literari que orga-
nitza l’ABI.
Lluís Oliván va néixer al 1968.
Enginyer de formació, actual-
ment imparteix classes de tecno-
logia a un institut i dedica tot el
seu temps lliure a l’escriptura,
una activitat que, de moment, li
ha donat bons resultats. Ha es-
tat el guanyador dels premis Ate-
neu de Riudarenes i finalista de
Les millors pàgines de Gra-
nollers, del Vent de Port i del
Recull de Blanes. Oliván es va
mostrar molt satisfet per rebre
ara el premi Ateneu Domingo
Fins, dotat de 650 euros, amb una
història en què es va haver de
posar a la pell d’una dona que
descobreix que qui li ha fet de
pare no ho és, “així vull refle-
xionar sobre la funció dels
pares i saber si els fills són ca-
paços de veure’ls com a per-
sones”, va explicar.

Finalista atrevit. Per la seva
banda, Jordi Boladeras, cap
d’imatge i comunicació d’Agru-
pació Mútua, nascut al 1960,

FOTOS: SÒNIA HERNÁNDEZ

compta amb els guardons Víc-
tor Mora de narrativa breu, Ciu-
tat de Benicarló de poesia i Sols-
tici de Taradell en dues ocasi-
ons, mentre que també ha estat
finalista del Vent de Port. El fi-
nalista, que va rebre 350 euros,
va remarcar la importància
d’aquestes iniciatives per a la gent
que escriu i que té dificultats per
trobar plataformes per a la seva
obra. El seu relat és un text atre-
vit: “He volgut explicar la
possibilitat que té un amor
entre una lesbiana i un
transexual que es va fer una
operació de canvi de sexe en-
mig d’una crisi. És un amor
fugaç que he descrit amb tots
els detalls, també a les relaci-
ons sexuals”.
A la lectura del veredicte, Com-
pany va destacar la qualitat de

totes les obres, especialment
les dues guanyadores, de les
quals va remarcar el seu alt
contingut literari i la bellesa de
l’escriptura. Company també va
explicar que el jurat –del qual
formaven part els escriptors
locals Elisa Riera i Carles
Quílez– havia fet una tasca
molt minuciosa en la tria dels
millors textos, i, per acabar, va
animar Oliván i Boladeras que
continuïn escrivint, perquè
considera que tenen moltes
possibilitats per triomfar.
L’optimisme i la satisfacció de
Company va encomanar la resta
d’assistents. El president de
l’ABI, David Calvano, va anun-
ciar que el premi és una de les
principals activitats de l’entitat i
que amb ell s’aconsegueix que
Montcada sigui present als cir-
cuits culturals catalans. Per to-
tes aquestes raons, va anunciar
que ja es comença a pensar en
la celebració del desè aniversari
de la convocatòria, l’any vinent.
Perquè aquesta sigui més espe-
cial, l’alcalde de Montcada, César
Arrizabalaga va anunciar després
del sopar que l’Ajuntament
col·laborarà en la publicació
dels relats guanyadors en les
deu edicions: “L’ABI fa una
tasca admirable en el foment
de la literatura catalana, i
com que des de l’Ajuntament
volem donar suport a inicia-
tives com aquesta, també
col·laborarem perquè la cele-
bració dels deu anys sigui es-
pecial i es puguin editar les
obres guanyadores”, va afir-
mar l’edil. La novena edició del
Premi Ateneu Domingo Fins ha
estat un bon revulsiu per a l’en-
titat. Ara caldrà esperar a llegir
les obres publicades.

>MERCÈ
COMPANY
Hem premiat aques-
tes obres perquè són
bona literatura, hi ha
la passió per la cre-
ació i per explicar
una història de la

millor manera possible. M’alegro molt
d’haver participat en un premi com
aquest, que em recorda el meu món
de Gràcia.

>DAVID CALVANO
Per a nosaltres el
premi literari és
molt important i és
un dels punts prin-
cipals del nostre
projecte com a
entitat. És una sa-
tisfacció que el ju-

rat estigui content de la qualitat dels
treballs, perquè vol dir que la gent
que hi participa s’ho pren molt seri-
osament.
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Les biblioteques locals
reben 35.000 visites

sònia hernández

redacció

Pintures de Montserrat
Armengol i Carlos Sarrate

Les sales comencen l’any amb autors vinculats a Montcada I Reixac

sònia hernández

montcada

 >> Montserrat Armengol parla amb un dels visitants a la mostra

MIREIA  SABARTÉS

Comencen les activitats
escolars al Museu Municipal

Els estudiants s’acosten a diferents etapes històriques del municipi

SÒNIA HERNÁNDEZ

 >> Sarrate –segon per la dreta–, amb els regidors, a la inauguració

La segona quinzena de gener ha
suposat la represa de l’activitat
habitual de les sales d’art muni-
cipals. El 21 de gener Montser-
’rat Armengol presentava les
seves obres a l’Auditori, mentre
que Carlos Sarrate inaugurava la
seva mostra a la Casa de la Vila
el 24 de gener. Armengol ha
reunit una vintena d’obres que
reprodueixen una visió molt
pròpia de la natura, on colors
terrosos i suaus substitueixen els
tons reals de la natura per crear
un ambient i un entorn marcats
profundament per la persona-
litat de la creadora. Durant la
inauguració, l’artista va remar-
car la seva relació amb Mont-
cada: “He viscut tota la meva
vida aquí, i malgrat que ja fa
quinze anys que vaig marxar,
sempre dic que em sento de
Montcada”, va afirmar. La
mostra es podrà visitar fins al
proper 17 de febrer.

Pintures d’un professor.

Carlos Sarrate mostrarà les seves
obres fins al 23 de febrer. Es
tracta d’un conjunt de pintures
diverses, que reuneixen les crea-
cions més cubistes realitzades a
l’inici de la seva trajectòria, així
com alguns paisatges i racons de
Montcada, apunts d’estudi –fets
al Cercle Artístic de Sant Lluc
de Barcelona– i anotacions de
pintura ràpida al carrer.
Durant la inauguració, Sarrate –
professor de Filosofia a l’institut
Montserrat Miró– va agrair la
possibilitat proporcionada pel
Departament de Cultura per

exposar les seves obres, la qual
cosa l’ha permès “mostrar una
faceta de la meva activitat
que no es coneix a Montcada,
un municipi al que estic molt
lligat”, va explicar el professor
de filosofia.
Per la seva banda, la regidora

de Cultura, Amèlia Morral (CiU),
va explicar que amb aquestes
dues mostres “L’Ajuntament
compleix amb l’objectiu de
promocionar els autors lligats
a Montcada, que és un dels
eixos fonamentals d’aquestes
sales”.

sònia hernández

montcada

Aquest mes de gener el Museu
Municipal Montcada ha iniciat
les activitats adreçades a escolars.
La proposta encarregada
d’inaugurar el cicle va ser el ta-
ller de la prehistòria, on durant
tot un matí els aprenents tenen
la possibilitat de conèixer com
caçaven els habitants de Mont-
cada fa milions d’anys –practi-
quen el tir amb arc–, com es
comunicaven –fan pintures ru-
pestres– i quin tipus d’estris es
fabricaven per afrontar la
quotidianitat –amb la talla de
sílex. De moment, hi prenen
part les escoles Mitja Costa, El
Viver i Reixac, així com els IES
Montserrat Miró i La Ferreria.
D’altra banda, l’equipament

també ofereix visites guiades  als
centres educatius, que es duen
a terme des del 13 de gener fins
al proper 11 de maig. En aques-
tes, hi prendran part 19 grups
de les escoles Font Freda,
Reixac, La Salle, Turó, El Viver
i l’IES Montserrat Miró.

Visites medievals. La ter-
cera sessió proposada pel Mu-
seu és un itinerari per la Mont-
cada Medieval, adreçat especial-
ment a estudiants de secundària,
que comptarà amb l’assistència
de grups dels IES Montserrat
Miró i La Ferreria. L’activitat es
durà a terme entre els mesos de
febrer i març. Els especialistes
porten els estudiants per alguns
dels racons més antics i més va-
luosos del patrimoni arquitec-

tònic de la ciutat, com ara la mina
del Reixagó, la Torre dels frares
i, especialment, l’ermita de
Reixac, on visitaran el conjunt
monumental i rebran les expli-
cacions sobre l’època, els usos i
la rellevància de l’edifici més
emblemàtic del municipi. La
directora del Museu Municipal,
Mercedes Durán –qui també és
la directora de l’IES Montserrat
Miró–, ha remarcat la impor-
tància que aquestes activitats
tenen per als estudiants. “Poden
aprendre d’una manera molt
directa, gairebé privilegiada,
les especificitats de diferents
èpoques de la localitat, a més
de completar els continguts
de les classes”, ha comentat, a
la vegada que ha animat les
escoles a participar. >> Els alumnes del CEIP Mitja Costa van visitar el museu el 21 de gener

>>Balanç de l’any 2004

Les dues biblioteques muni-
cipals, la del carrer Montiu i la
del carrer Turó, a Can Sant Joan,
van rebre un total de 34.770 vi-
sites al llarg de l’any 2004, que
es divideixen en 24.132 en la de
Montcada –amb una mitjana de
90 visites al dia– i 10.648 en la
de Can Sant Joan –que suposen
43 al dia–. Les xifres reflecteixen
una lleu davallada en les xifres,
que tornen a la normalitat els
percentatges que s’havien elevat
durant el 2003. D’altra banda,
les responsables de la sala han
destacat un augment en la qua-
litat de les visites, és a dir, que
les persones que fan ús de la bi-
blioteca, cada vegada aprofiten
millor les prestacions. Al carrer
Montiu, són a la disposició dels
montcadencs 22.451 docu-
ments, mentre que a l’equipa-
ment del carrer Turó hi ha
19.985. Continuen amb una

bona resposta serveis com els
nous carnets –enguany s’han fet
1667; 994 al centre i 573 a Can
Sant Joan– i els punts d’accés a
Internet. En total, hi ha hagut
2870 usuaris d’Internet, el que
demostra que aquesta oferta no
només es consolida, sinó creix.
en aquest sentit, la responsable
de la biblioteca de Montcada
Centre, Núria Camps, ha afir-
mat que no es pot donar un
creixement més notable perquè
“l’actual espai no reuneix les
característiques necessàries
per ampliar la possibilitat de
consultar Internet”. Una altra
dada interessant és que els usua-
ris d’Internet són tant infantils
com adults.
Al 2004 les biblioteques també
han estat notícia en saber-se el
compromís municipal a man-
tenir oberts aquests equipaments
una vegada s’inauguri la biblio-
teca projectada al complex
lúdico-esportiu del Pla d’en Coll.

 >> La biblioteca del carrer Montiu va rebre més de 24.000 visites al 2004

MUSEU MUNICIPAL

LLUÍS MALDONADO
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Al voltant de 900 persones participen a la desfilada del 5 de febrer

sònia hernández
redacció

Al voltant de 900 persones,
d’una quinzena de comparses,
prendran part de la Rua de Car-
naval 2005, que desfilarà pels
carrers de Montcada el proper
5 de febrer. Les inscripcions i
les sol·licituds de subvenció
finalitzen el 28 de gener. En
referència a l’any passat s’ha
detectat una lleu davallada, que
podria respondre, segons els
organitzadors, a la proximitat de
la data del Carnaval al Nadal –
només un mes separa les dues
celebracions.
El Carnaval és una de les
iniciatives amb més capacitat de
convocatòria del calendari festiu
montcadenc i, per estar a l’altura
de les expectatives, hi ha com-
parses que ja fa temps que es
preparen, com és el cas de
l’Associació de Veïns de la Ri-
bera, que des del novembre tre-
balla en la confecció dels vestits.
Juani Abad, Conchi Valderrama,
Eli López i Josefa Sánchez són
les encarregades de crear la
indumentària de les 57 perso-
nes que sortiran a la comparsa,
d’edats compreses entre els 15

Montcada es prepara
per celebrar el Carnaval

>>Un montcadenc a l’Expo Universal d’Aichi

El creador artístic Gabi Ruiz viatja
al Japó amb l’obra de Mariscal

L’artista ha treballat als decorats que es veuran al pavelló d’Espanya

sònia hernández
redacció

>>Rua 2005

 >> L’AV de la Ribera prepara els seus vestits des del mes de novembre

 >> El col·lectiu La Salle Connect@ assaja els diumenges la coreografia

SÒNIA HERNÁNDEZ

LA SALLE CONNECT@

El dissenyador montcadenc
Gabi Ruiz ha viatjat a la ciutat
japonesa d’Aichi per instal·lar la
volta d’un dels mòduls del
pavelló d’Espanya a l’Expo
Universal que se celebrarà entre
el 25 de març i el 25 de setembre
a Aichi. El montcadenc ha estat

el responsable de donar volum
als dibuixos de Javier Mariscal
que han de decorar la volta en
qüestió, d’uns 13 metres, i que
il·lustren el tema “països
cultivats”, amb els productes
típics del país. En total han estat
uns tres mesos de feina per aca-
bar construint uns decorats de
dos metres que tenen la dificultat

GABI RUIZ

 >> Mariscal amb elements del decorat

mesos i els 53 anys. Però hi ha
més feina: els complements, la
música, la coreografia... I tot
això no es pot improvisar, ni tan
sols en un grup com aquest,
amb més de 15 anys d’ex-
periència a la Rua de Carnaval.

Més aventures. Un altre
grup que es prepara per rebre
el Carnaval és el col·lectiu La
Salle Connect@, que agrupa 116
persones, des dels 4 als 70 anys,
i que des del juny pensa en tots
els detalls per aconseguir que el
5 de febrer sigui un dels dies
més memorables de l’any. Com
que saben que un moment clau
és l’actuació al sambòdrom –on
totes les comparses mostraran
la seva coreografia, i que en-
guany torna a estar instal·lat al
pavelló Miquel Poblet– el grup
es prepara els diumenges al
col·legi La Salle. Com la majo-
ria de les comparses, La Salle
Connect@ vol guardar el secret
del seu tema i la seva disfressa,
només donen una pista: es tracta
d’una aventura. No és un grup
amb tanta experiència com el de
l’AV de la Ribera, però l’any pas-
sat van gaudir plenament del

Carnaval amb la seva disfressa
col·lectiva de circ rus. Enguany
aniran acompanyats també de
carrossa, que és potser l’element
que més feina els està donant.
A la Rua es desvetllaran tots els
secrets. El recorregut començarà
a les 18.30, al carrer Bifurcació
de Can Sant Joan i continuarà
pels carrers Bateria, Masia, Mina,
Avinguda de la Unitat, Pasqual,
Elionor, Major –on és previst
arribar a les 20h–, Pont dels
Hermanos, Camí de Font Fre-
da fins arribar al pavelló Miquel
Poblet, on es farà el sambòdrom
i el Ball de Carnaval. A part de
la desfilada del dia 5, el
Departament de Cultura ha
previst tot un programa d’actes,
del 3 al 9 de febrer, per cele-
brar l’arribada i el comiat de Sa
Majestat Carnestoltes.

Carnaval a Can Cuiàs.

D’altra banda, el 4 de febrer, a
partir de les 18h, Can Cuiàs tam-
bé farà la seva Rua de Carnaval
pel barri. Després de la desfi-
lada, serà el torn de la música i
la disbauixa amb un espectacle
d’animació, després del qual es
durà a terme el lliurament de

premis del concurs de disfresses
i dels obsequis per als partici-
pants. El concurs de l’any passat

va tenir tant d’èxit que fa espe-
rar la mateixa resposta per part
dels veïns.

afegida que van penjats del
sostre, la qual cosa ha suposat
una de les principals dificultats
del projecte. “Estic molt
content per la feina feta des
del taller GECCO Tridimen-
sionals, ha estat complicat,
però ens fa il·lusió viatjar i
que la nostra feina es pugui
veure al Japó”, ha explicat Ruiz.
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Primeres experiències protestants
el retro-visor

Al 1891 dues famílies van intentar fundar una església metodista i captar adeptes a la localitat

Fundació Cultural Montcada

elisenda bertran

SÒNIA HERNÁNDEZ

Sessions de
bon teatre a

l’Auditori

Gràcies a les cròniques del
senyor Ubach, popular habitant
de Montcada al segle XIX, avui
podem reconstruir capítols
singulars de la història del
municipi, com la temptativa a
finals del XIX de crear una
església protestant. Durant l’any
1891 es va establir al municipi
la família de Joseph Cirera, un
personatge que de seguida es va
guanyar la simpatia dels seus
nous veïns i que es va establir al
carrer Major, entre el carrer
Bogatell i el pont de la via del
Nord. Tot i que al començament
ningú no sabia a què es dedicava
el senyor Cirera, aviat va
començar a fer campanya a fa-
vor del protestantisme i, en
concret, del metodisme, una de
les branques de l’església angli-
cana. Llavors es va saber que era
un pastor metodista, natural de
Santa Perpètua de la Mogoda i
que treballava pagat pel govern
anglès. Per atraure fidels a la seva
església, el pastor Cirera pagava
quantitats que oscil·laven entre
les 100 i les 500 pessetes a aquells
que s’apropaven als seus dictats.
Quan els adeptes van arribar als
40 va sorgir el projecte de fer

 >> La casa del carrer Bogatell on hauria estat l’esglèsia protestant

L’Auditori Municipal ha pro-
gramat dues exitoses obres de
teatre: Divertimento o la comèdia dels
criats, de la Companyia Dei Furbi
–que ja van estar a la sala muni-
cipal amb el seu anterior
muntatge– per al 29 de gener; i
Còmplices, de la companyia La
Dependent per al 12 de febrer.
El muntatge de la formació Dei
Furbi torna als fonaments de la
Comedia dell’Arte italiana per
explicar les estratègies que
segueix un poble per superar una
pesta que ha deixat buits els
carrers d’aristòcrates i podero-
sos, amagats perquè no els afecti
l’epidèmia. Així, la ciutat està en
mans dels més atrevits, que bus-
quen els antídots per lliurar-se
del mal, i que no són altres que
el bon humor i la companyia dels
amics.
Per la seva banda, Pep Cortés
interpreta el personatge creat per
Isabel-Clara Simó, Còmplices, que
acaba de matar la seva dona.
Amb aquesta obra, la sala muni-
cipal s’introdueix en una altra
epidèmia –la violència de
gènere– per promoure la reflexió
sobre la societat que permet que
es desenvolupin assassins.

sònia hernández

redacció

una capella pública, que havia
d’instal·lar-se a la que llavors era
la caseta número 1 del carrer
Bogatell. Aquesta iniciativa va
provocar algun conflicte de con-
vivència entre els montcadencs
catòlics i els nous protestants.
Com esplica la crònica del se-
nyor Ubach, la qüestió hauria es-
devingut gairebé una tragèdia lo-

cal si no fos perquè va tenir el
desenllaç que va tenir. Dos anys
després d’haver fundat la
parròquia, quan el senyor Cirera
ja portava tres anys vivint a
Montcada, va arribar al poble
un superior seu en l’escalafó
religiós, a qui de seguida tothom
va anomenar “bisbe”. La sor-
presa va ser gran quan es va sa-

ber que el bisbe s’havia enamo-
rat de la filla del pastor i que els
dos homes no van trobar cap
millor manera de solucionar el
tema que els punys. L’escàndol
va ser tal que en uns dies les dues
famílies van desaparèixer de
Montcada, portant-se amb ells
l’església metodista. Els seus fi-
dels, van tornar al camí catòlic.
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BÀSQUET MASCULÍ. GRUP C LLIGA EBA

El Valentine acaba
la primera volta en
zona de fase final

sílvia alquézar
redacció

El Valentine masculí és un dels
ferms candidats a jugar la fase
final de la Lliga EBA. Després
de 16 jornades, l’equip local es
troba tercer del Grup C amb
28 punts, empatat amb el Navàs
i a tan sols una victòria de
diferència del líder: el Prat. El
conjunt montcadenc és el segon
millor atac de la competició,
amb 1.287 punts en  els 15
partits de la primera volta, tot i
que en l’apartat defensiu la seva
puntuació no és tan brillant, ja
que ha rebut un total de 1.167
punts  que el situen a la sisena
posició del rànquing de clubs.
“El nostre percentatge de tir
–sobretot en triples i llança-
ments lliures– és elevat, però
fallem en el capítol de rebots,
és la nostra assignatura pen-
dent”, explica l’entrenador Cé-
sar Saura, que reconeix que
aquesta mancança es deu sobre-
tot a l’absència d’un pivot alt
en la plantilla. El Valentine ha
agafat 433 rebots –318 en de-
fensa– en quinze jornades.

Els resultats. El conjunt lo-
cal ha perdut quatre partits a la
primera volta. Dues derrotes
entraven dins els càlculs del
tècnic, a la pista del Navàs i el
Prat. Les altres van ser dues en-
sopegades inesperades al pave-
lló Miquel Poblet contra el Barça
i el Bàsquet Muro. Aquesta va
ser l’última derrota del Valentine
–el passat 28 de novembre–  i,
en paraules del seu entrenador,
va fer força mal entre la planti-
lla perquè era un rival
assequible: “Esperem que a fi-
nal de temporada no ens
haguem d’enrecordar dels dos

>> BÀSQUET FEMENÍ. Primera Catalana

El Montcada es manté viu en la
lluita per jugar l’ascens

El Valentine femení manté in-
tactes les opcions de jugar la fase
final de Primera Catalana, a la
qual només tenen accés els dos
primers classificats de cada grup.
Després de la primera volta, les
montcadenques són terceres del
Grup Primer amb 25 punts, em-
patades amb l’Olot i el Grup
Barna. El líder destacat és el
Torelló, que té 30 punts.
La directiva i la plantilla han co-
incidit a fer una valoració positiva
dels primers 15 partits de la com-
petició. Els inicis, amb Lorenzo
Ortiz a la banqueta, van ser irre-
gulars amb força problemes per
entrenar plegades, un fet que es
va reflectir en el joc i en els re-
sultats.  El club va voler donar
un gir a la dinàmica negativa amb

sílvia alquézar
redacció

L’aler Dani Pérez, reconvertit
en pivot al Valentine, ha estat
el millor jugador de la Lliga
EBA en la primera volta. És el
segon màxim encistellador
amb 320 punts en 15 partits,
a més de tenir el rècord de
punts per matx aquesta tem-
porada, amb 35 a la segona
jornada. També ostenta la va-
loració més alta (348 punts) i
és el cinquè millor jugador en
tirs lliures, amb un percentat-
ge d’efectivitat del 86’5%. Un
altre dels seus rècords el va
aconseguir a la jornada 15: li
van fer 12 personals. SA

un nom propi
DANIEL PÉREZ

punts”. A les darreres jornades,
el Valentine va guanyar el Vic
per 84-70 en l’últim matx de la
primera volta i, ja a la segona, va
superar el Granollers per 89-79.

El futur. El Valentine és un
dels equips històrics de la cate-
goria, amb un prestigi avalat per
moltes temporades entre els
millors de la Lliga EBA. A la
primera volta, els tres primers
classificats han exhibit el seu
potencial i superioritat, tot i que
hi ha altres rivals com l’Olesa,
el Vic i el Mataró que estant fent
una excel·lent campanya i po-
den donar la sorpresa a final de
la fase regular. El primer es clas-
sificarà directament per al Cam-
pionat d’Espanya, mentre que el
segon i tercer hauran de dispu-
tar una eliminatòria prèvia.
D’altra banda, amb motiu de la
celebració del Carnaval, el Va-
lentine jugarà el 6 de febrer a la
pista coberta a les 18.15h. l’arribada del tècnic Agustí For-

ner, cap a mitjan novembre pas-
sat, que s’ha convertit en el re-
vulsiu que necessitava la planti-
lla per sortir de la crisi. El con-
junt local va encadenar un seguit
de triomfs que el van situar en-
tre els primers llocs.

Últim matx. El Valentine
femení –el millor atac de la lliga
amb 1.120 punts en 15 partits–
va jugar el 26 de gener a Torelló
el partit ajornat corresponent a
la tercera jornada de lliga. El
Montcada va perdre per 69-54
en un enfrontament on les deci-
sions arbitrals van ser determi-
nants. Els col·legiats, criticats per
la banqueta montcadenca, van
xiular un total de 24 faltes per-
sonals i dues tècniques al con-
junt de Forner –que va ser ex-

pulsat– per només 14 del Tore-
lló. A més, quan faltaven uns sis
minuts per a l’acabament, el
Valentine va perdre Susana
Jurado, la màxima encistelladora
de la plantilla, després d’una for-
ta entrada que els àrbitres no van
xiular. L’aler local va haver de
ser traslladada a l’hospital de Can
Ruti on li van enguixar el peu i
podria estar de baixa més d’un
mes. Aquesta jugada va trencar
la igualtat que fins llavors hi ha-
via en el marcador. “És un bon
equip –és la millor defensa de
la lliga– però nosaltres vam fer
un bon partit que teníem op-
cions de guanyar”, ha indicat
Forner, que espera oblidar la
derrota amb una victòria davant
de l’Olot el 30 de gener a la pis-
ta coberta (16.30h), en el primer
matx de la segona volta.
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>> HANDBOL MASCULÍ. Primera Catalana

La irregularitat situa La Salle
a la zona mitjana de la taula

La Salle masculí ha demostrat
ser un equip capaç de guanyar
el líder i perdre contra un rival
assequible a la setmana següent.
Aquesta ha estat la dinàmica do-
minant en la primera volta de
Primera Catalana, que va cloure
el 23 de gener amb una victòria
del conjunt de Jaume Puig a la
pista del Gavà, fins llavors líder,
per 26-28. Però, a la jornada del
dia 29, els montcadencs van cau-
re derrotats a la pista de l’Adria-
nenc per 27-21 en un matx on
van perdonar massa ocasions

sílvia alquézar
redacció

Les baixes castiguen el Vitel
>> FUTBOL SALA. Partit a la pista del FC Barcelona

sílvia alquézar
redacció

El Vitel jugarà el pròxim 29 de
gener a la pista del FC Barcelo-
na, l’actual líder del Grup B de
la Divisió de Plata amb 39 punts,
a cinc d’avantatge respecte el
Montcada, situat a la tercera
posició amb un partit menys.  El
conjunt local afronta el matx
amb la baixa important del seu
golejador Silami, que està san-
cionat amb quatre partits per la
targeta blava directa que va veu-
re a Manacor. Per la seva banda,
Adilio ha millorat del seu
trencament fibrilar, però serà
dubte fins a última hora per ju-
gar el dia 29 al Palau blaugrana.
Respecte al capità Jeff, podria
reaparèixer després de la lesió
al genoll. A la llista de dubtes
s’ha afegit en l’últim moment
Raúl Serrano, també amb molès-
ties físiques. Les possibles baixes
i la sanció de Silami són un con-
tratemps important en els plans
del tècnic Marcello Magalhaes.
“És una temporada atípica,
perquè no hem estat al com-
plet en cap partit”, explica
l’entrenador, que confia poder
treure un resultat positiu a la pis-
ta del Barça, que passa per un

RAFA JIMÉNEZ

 >> El Vitel és l’únic equip que ha guanyat aquesta temporada el Barça

>> HANDBOL FEMENÍ. Primera Catalana

L’equip fa set jornades
que no guanya cap matx

L’equip de La Salle femení viu
immers en una situació de crisi
des del passat 7 de novembre
quan va aconseguir l’última vic-
tòria. Des d’aquesta data han
jugat set partits que tots han
acabat amb derrota. Després de
la primera volta, el conjunt de
Josep Quirós ocupa l’antepenúl-
tima posició de Primera Cata-
lana amb tan sols 5 punts, acon-
seguits tots ells a les primeres
jornades de la competició. A
l’última jornada, el conjunt local
va perdre a la pista del Bellsport
per 26-19. “No sabem què ens
passa, potser falta de motiva-

sílvia alquézar
redacció

 >> La Salle femení va guanyar l’últim partit el passat 7 de novembre

SÒNIA HERNÀNDEZ

 >> X

PILAR ABIÁN

500 EUROS PER AL
SUD-EST ASIÀTIC

solidaritat

El Vitel s’ha sumat a la cam-
panya solidària que la Lliga
Nacional de Futbol Sala ha
promogut per recaptar fons
per als damnificats del tsu-
nami al sudest asiàtic. Cada
club ha aportat 50 euros per
cada gol que ha marcat la jor-
nada del 15 i 16 de gener. El
Vitel no va jugar perquè tenia
jornada de descans però el
seu president, Eusebio Carre-
ro, va decidir fer una donació
de 500 euros. “És com si el
Vitel hagués fet 10 gols. És
la nostra contribució en
aquesta causa solidària”,
ha dit el directiu. D’altra ban-
da, la plantilla també ha parti-
cipar en la campanya d’una
cadena de televisió que propo-
sava donar un euro si es feia
una trucada telefònica. SA

LLUÍS MALDONADO

 >> El president Eusebio Carrero

Silami, el gran absent contra el Barça
El brasiler del Vitel Silami ha estat sancionat pel comitè de
competició amb quatre partits després de la targeta blava directe
que va veure al partit de Manacor. El Vitel no podrà comptar amb
el seu golejador al Palau blaugrana, perquè haurà de començar a
complir la sanció precisament en aquest matx. El club va presen-
tar un recurs per intentar reduir la sanció com a mínim dos partits.
En el cas de no prosperar el recurs davant el Jutge d’Apel·lació, el
Vitel presentaria un al·legat davant el Consejo Superior de Depor-
tes. En el moment de tancar aquesta edició, el Vitel era a l’espera
de rebre la decisió del comitè sobre la reducció o no de la sanció
de Silami. SA

moment no gaire brillant amb un
empat a l’última jornada i una
derrota a un partit amistòs.
El Barça només ha perdut un
partit aquesta temporada. Va ser
precisament a la tercera jornada
al pavelló Miquel Poblet contra
el Vitel per 4-2.

Matx a casa.El primer partit
del 2005 que el Vitel jugarà al
pavelló municipal Miquel Poblet
serà el pròxim 3 de febrer a les
21.15h. El matx s’ha avançat al
dijous perquè el dia 5 l’equi-
pament del Pla d’en Coll no
estarà disponible amb motiu de
la celebració del Carnaval a la
ciutat. El partit serà transmés per
Montcada Ràdio.

clares de gol. La Salle ocupa la
vuitena posició amb 14 punts en
14 partits.

Balanç. La Salle va començar
la temporada amb molts pro-
blemes de lesions –de vegades,
cinc jugadors van coincidir a la
infermeria– que van mermar les
possibilitats de l’equip al comen-
çament de lliga. De mica en mi-
ca, el club va recuperar els juga-
dors i va anar oferint una millor
imatge, que es va traduir en l’ob-
tenció de resultats positius que
el van fer pujar llocs a la classi-
ficació. El tècnic, Jaume Puig,

reconeix que la irregularitat els
ha fet perdre posicions a la taula.
“És un grup molt igualat i,
si tens un mal dia, pots
perdre amb qualsevol”, ha
manifestat el tècnic, qui ha lloat
el bon treball en defensa i a la
porteria. El principal problema
de La Salle es troba en atac. Crea
ocasions de gol clares, però li
falta definició. “Això és un
tema individual, de cada ju-
gador, que repercuteix en
l’equip”, ha dit el tècnic, que ha
començat a treballar amb més
intensitat aquesta qüestió en els
entrenaments.

 >> La Salle ha acabat la primera volta a la setena posició de Primera Catalana

ció a l’inici dels partits”, ha
reconegut l’extrem Lourdes
Veas. En aquest sentit s’ha ma-
nifestat l’entrenador, que consi-
dera que les errades que es co-
meten al principi de cada matx
són fruit d’una manca de con-
centració: “Ho hem parlat
moltes vegades i tornem a
ensopegar en la mateixa pe-
dra”. La plantilla coincideix a
destacar que l’equip ha entrat en
una dinàmica que es podria
trencar amb una victòria.
D’altra banda, La Salle femení
jugarà el 5 de febrer a la pista
coberta a les 19.30h i no al pa-
velló Miquel Poblet, que acollirà
la festa del Carnaval.

LLUÍS MALDONADO
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El CD Montcada és
quart en l’equador
de la competició

>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El Club Deportivo Montcada
ha finalitzat la primera volta de
la lliga a la quarta posició del
Grup Primer de Preferent, amb
34 punts en 17 jornades. En el
darrer matx, jugat el 23 de ge-
ner, els montcadencs es van im-
posar amb claredat al camp del
San Cristóbal de Terrassa per 1-
3, amb gols de Lolo Caballero,
Pradas i Sergio. El conjunt local
va exhibir una bona imatge i va
controlar el partit en tots els as-
pectes. L’entrenador, Toni Ca-
rrillo, s’ha mostrat satisfet de la
trajectòria de la plantilla, amb
moltes incorporacions a principi
de temporada. “L’equip s’ha-
via de conjuntar i crec que ho
està aconseguint. Cada dia
juga millor i té les idees més

sílvia alquézar
redacció

>> FUTBOL. Grup Novè de Segona Regional

Sant Joan es retroba amb el triomf

Després de tres jornades sense
conèixer la victòria, el Sant Joan
Atlètic es va retrobar amb el
triomf el passat 23 de gener en
vèncer la Roca per 4-0, amb gols
de Rubén, Cristian, Nandi i
Jiménez, de penal. Aquest va ser
el primer resultat positiu del
2005 ja que, fins llavors, havia
encaixat una derrota al camp de
l’Almeriense per 2-0 i un empat
a un gol a casa contra el Lliçà.
“Per fi hem trencat la dinà-
mica negativa, la veritat és
que necessitàvem guanyar
per recuperar la confiança”,
ha indicat l’entrenador Rafa
González. Respecte a la petita
crisi de joc i resultats, un dels ca-
pitans, Òscar López, ha recone-

sílvia alquézar
redacció

 >> El Sant Joan va guanyar contra la Roca el primer matx del 2005

SÍLVIA ALQUÉZAR

 >> El tècnic Toni Carrillo ha fet una valoració força positiva de la primera volta del seu equip

clares”, ha manifestat el tècnic,
que reconeix que han obtingut
a la primera volta més punts dels
que pensava en començar la
competició.

Pas a pas. La plantilla del CD
Montcada no vol parlar del
futur. En opinió de l’entrenador,
els objectius a llarg termini no
interessen. “Hem d’anar par-
tit a partit per arribar al final
de la lliga amb opcions de
jugar l’ascens a Primera”, ha
dit Carrillo. El Montcada es
troba en l’actualitat a quatre
punts de la segona posició que
permet jugar la promoció
d’ascens.Un dels aspectes que
l’equip ha començat a millorar
és el de l’efectivitat a porteria,
amb vuit gols a les dues últimes
jornades. Al darrer matx, el

Montcada va arribar sis vegades
a l’àrea contrària, de les quals en
va materialitzar quatre. Pel que
fa al capítol defensiu, el Mont-
cada s’ha convertit en una de les
millors defenses de la categoria,
amb 15 gols encaixats en 17
partits. El Cassà, segon classificat
amb 38 punts, és l’únic equip al
qual l’han fet menys gols que al
Montcada, amb 11.

El CD Montcada inicia la se-
gona volta amb la visita a Vic,
el tercer classificat, el pròxim
30 de gener. Els montcadencs
també hauran de desplaçar-se
als terrenys de joc dels dos
primers, Blanes i Cassà res-
pectivament, i rebre l’Escala i

la segona volta
el Mollet al municipal de Font
Freda, dos rivals directes en
l’ascens. A priori, el calendari
és complicat perquè juguen a
domicili dels conjunts més
forts, tot i que els locals acos-
tumen a oferir la seva millor
imatge a camps contraris. SA

LLUÍS MALDONADO

gut que la pressió del lideratge,
aconseguit en la recta final de
l’any passat, ha pesat molt a la
plantilla: “Hem jugat nervio-
sos i, a més, els rivals sortien
a fer el matx de la seva vida
per guanyar el líder”.

Valoració. El Sant Joan té
enguany una plantilla molt com-
petitiva composada a base de
jugadors del municipi, sobretot
de Can Sant Joan, que estaven
militant a d’altres clubs. La di-
rectiva és conscient del poten-
cial de l’equip, tot i que reconeix
que serà molt difícil lluitar con-
tra rivals com el Palau i les
Franqueses, primer i segon clas-
sificat respectivament,ambdós
amb pressupostos molt elevats.
“La nostra meta no és a llarg

termini, hem de viure el dia
a dia i anar sumant punts”,
ha manifestat l’entrenador, que
s’ha mostrat satisfet amb la bona
trajectòria del conjunt en la pri-
mera fase de la lliga.
El Sant Joan començarà la se-
gona volta amb la visita del
Montmeló, el quart classificat del
Grup Novè de Segona Regio-
nal amb 35 punts, un menys que
el conjunt montcadenc, que es
troba a la tercera posició. Entre
els partits més complicats del
que resta del campionat de lliga,
el Sant Joan haurà de desplaçar-
se als camps del Palau i les Fran-
queses. Altres compromisos
difícils seran les visites als terrenys
de joc del Lloreda i el Marto-
relles, situats a la part alta de la
classificació.
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 >>Marcelo Panelo és el segon tauler i dóna classes als més joves del club

La UE Montcada intentarà
l’ascens a la Divisió d’Honor

>> ESCACS. Campionat de Catalunya per equips

La Unió Escacs Montcada dis-
putarà el 30 de gener la primera
jornada del Campionat de Cata-
lunya per equips. Durant nou
diumenges, els jugadors locals
intentaran aconseguir l’objectiu
de l’ascens a Divisió d’Honor,
després d’haver-se quedat a les
portes de la màxima categoria
en les dues últimes temporades.
La fita és complicada, tenint en
compte que els montcadencs
han quedat enquadrats al Grup
Segon amb tots els clubs més
forts de Barcelona.

Novetats. El torneig català ha
canviat el sistema de competició
respecte edicions anteriors.
Aquest any no hi haurà fase d’as-
cens, ja que només pujarà a Divi-
sió d’Honor el primer classificat
dels dos grups de Primera Divi-
sió. La Unió Escacs Montcada
també presenta algunes novetats
de cara al nou campionat, que
finalitzarà el 10 d’abril. L’equip
local ha fitxat els mestres inter-
nacionals Arturo Vidarte, que
prové del Cerdanyola de Divisió
d’Honor i serà el primer tauler,
i Josep Maria Hernando, un ju-
gador també força experimen-
tat en la màxima categoria que
sortirà de quart tauler, a més del
mestre Fide Raúl Omar Gon-

sílvia alquézar
redacció

>> ATLETISME. Temporada de crossos

Carles Cera venç a Ripollet amb
els ulls posats al torneig català

El corredor Carles Cera, de la
Joventut Atlètica Montcada,
afronta amb esperances el Cam-
pionat de Catalunya de cros
després dels èxits a les últimes
curses. L’atleta montcadenc va
quedar campió en la categoria
promesa al cros de Ripollet i
tercer al de Vic, disputats el 16 i
el 9 de gener, respectivament.
“Arribo al torneig català en
el millor moment de forma,
estic content perquè darrera-
ment tot m’ha sortit rodó”,
ha indicat Cera, que s’ha marcat
com a objectiu quedar entre els
tres primers al Campionat de
Catalunya, que es disputarà a
Calldetenes el 30 de gener. El
mateix corredor admet que el
podi català serà molt complicat
perquè la competència és forta.
Cera prendrà part a la cursa
sènior-promesa, d’onze quilò-
metres. L’atleta montcadenc té
bons records de Calldetenes, on
ha participat en tres ocasions al

sílvia alquézar
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SUSANA ÁLVAREZ

La UE Montcada ha comen-
çat la temporada amb espe-
rances de cara a aconseguir
l’objectiu de l’ascens. El club
es va proclamar campió de la
fase territorial de Barcelona
de la tretzena edició de la
Copa Catalana, disputada el
16 de gener a les cotxeres
de Sants, amb l’equip format
pels mestres internacionals
Arturo Vidarte, Marcelo Pa-
nelo, Fermín González i Jo-
sep Maria Hernando. El con-
junt B –format per Alejandro
Ríos, Raúl González, Luis
Luna i Juan José Hernández–
va quedar en una meritòria
tretzena posició. El presi-
dent, Eugenio Romero, creu
que els resultats a la Copa
són un bon presagi per al
Campionat de Catalunya.
“Possibilitats d’ascens?
Les tenim totes, tot i que
enguany serà més difícil
perquè és grup complicat
i no hi ha marge d’error ja
que només puja el pri-
mer”, ha dit Romero, que
també ha lloat el 29è lloc
aconseguit pel conjunt Prefe-
rent. SA

zález, el sisè tauler, que la tem-
porada passada militava al Sant
Boi. De la temporada anterior
continuen els mestres interna-
cionals Marcelo Panelo, segon
tauler, Fermín González, el tecer
del rànquing local, i el colombià
Alejandro Ríos, que serà el cin-
què tauler. El conjunt local tam-
bé estarà format pels mestres
catalans Antonio García (núme-
ro 7), Luis Luna (8) i Narciso

Bravo (9), a més de Juan José
Hernández, que té una norma
de mestre catala i tancarà la plan-
tilla. El jugador reserva és Euge-
nio Romero, president de la UE
Montcada que farà les funcions
de delegat i capità de l’equip.
El club montcadenc participarà
al torneig català amb quatre
equips més: un a Preferent, un
altre a Primera Territorial i dos
a Tercera Territorial.

El Club de Petanca Can Sant
Joan disposa d’un local a l’Hotel
d’entitats del barri, ubicat a l’antic
parvulari. La cessió es va tancar
oficialment el passat 24 de gener
amb l’acte de signatura del con-
veni entre el president de l’entitat,
Juan Bautista Roa, i l’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC). “Es-
tem molt contents perquè ara
tenim un lloc de reunió en
condicions”, va indicar Roa.
Per la seva banda, el batlle va

sílvia alquézar
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>> PETANCA. Can Sant Joan

El club disposarà d’un
espai a l’Hotel d’entitats

 >> Juan Bautista Roa signant el conveni amb l’alcalde

El CC Montcada
debuta a 2a

Nacional amb un
equip renovat

>> CICLISME

El Club Ciclista Montcada ha
començat una nova temporada.
L’entitat ha confeccionat un
equip de 17 joves corredors, vuit
dels quals pertanyen a la cate-
goria sub-21. El Montcada de-
buta enguany a la Segona Divi-
sió Nacional, ascens aconseguit
l’any  passat, a més de ser el se-
gon millor club en les grans
clàssiques de Catalunya. Els
objectius d’aquesta temporada
són més modestos, condicio-
nats pel pressupost i el canvi de
categoria. “Volem mantenir-
nos a Segona i fer un bon pa-
per a les clàssiques catala-
nes”, ha indicat el director ge-
neral esportiu, Josep Maria
Tàpies, qui ha avançat que el
club estudia la possibilitat de fer
un conjunt femení: “Tot depèn
dels ajuts que ens doni la Ge-
neralitat”. La primera cursa en
què participarà el Montcada serà
el 29 de gener a la Pobla de
Mafumet. Els dies 5 i 6 de febrer
els ciclistes locals correran dues
curses al sud de França. D’altra
banda, els excorredors montca-
dencs Oriol Llesuy, Sergi Casa-
novas i Alberto Losada han
fitxat pels equips filials del
Cantàbria, el Kelme i el Caja-
rural, respectivament.

sílvia alquézar
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 >> Carles Cera va ser el primer classificat promesa a Ripollet

cros de la ciutat osonenca i ha
aconseguit dues medalles d’or i
una de plata.

Altres corredors. Pel que fa
a la resta d’atletes de la JAM al
cros de Ripollet, Josep Gil va
ser el setè classificat a la categoria

sènior i Ildefonso Teruel va arri-
bar el quart en veterans. A la
cursa popular, Ángel Fraile va
ser el cinquè, Toni Ortiz el sisè,
Emilio Rodríguez el novè i Jordi
Flores el desè. Josep Gil també
va participar a Vic, on va que-
dar a la posició número 36.

copa catalana

CAMPIONS DE LA
FASE TERRITORIAL

SÍLVIA ALQUÉZAR

recordar el projecte de cons-
trucció d’unes pistes de petanca
que té previst iniciar pròxima-
ment l’Ajuntament a uns terrenys
del Pla d’en Coll al costat de la
zona d’atletisme. El Ple  munici-
pal de gener tenia previst
d’aprovar en el moment de tan-
car aquesta edició l’operació de
crèdit del projecte, que assumirà
l’Institut Municipal d’Esports i
Lleure (IME). Una vegada fet
aquest tràmit, l’IME licitarà les
obres perquè puguin començar
el més aviat possible.



291a quinzena
febrer 2005esports

mésen 2 minuts

VITEL B. FUTBOL SALA> Primera A

Nova derrota a la competició
El Vitel B no aixeca cap. A l’última jornada, el 22 de
gener, l’equip local va encaixar una nova derrota. Va
ser a la pista del Rubí, on va perdre per un ajustat 4-3.
Aquest va ser el primer partit de la segona volta. Els
homes de Javier Ruiz es troben situats a la dotzena
posició del Grup Sisè de Primera Nacional A amb 12
punts en 16 jornades. La seva situació és delicada, ja
que estan a tan sols dos punts de la zona de descens a
Primera B. SA

CB MONTCADA. BÀSQUET> 2a Catalana
Arriben els partits claus de la lliga
El sènior B del CB Montcada es juga la lliga en els
pròxims partits, ja que s’haurà d’enfrontar amb els rivals
directes que lluiten per l’ascens a Primera Catalana. Els
montcadencs són ara a la segona posició del Grup Tercer
amb 28 punts i un partit menys, després que el matx
que s’havia de jugar el 23 de gener al pavelló Miquel
Poblet contra el Gramenet –tercer classificat amb 27
punts– es va suspendre a petició del conjunt visitant,
que va al·legar motius mèdics. D’altra banda, el Mont-
cada jugarà el 30 de gener a la pista del Gavà, el 5 de
febrer rebrà la visita del Cardedeu –actual líder amb
29 punts. El matx es disputarà a la pista coberta a les
16h i no al pavelló Miquel Poblet com és habitual a
causa de la celebració del Carnaval. Per reforçar l’equip,
el CB Montcada ha fitxat el pivot David Martínez,
d’1’98 metres d’alçada, i Oriol Casanova, un jugador
polivalent d’1’92 metres. Per la seva banda, el pivot
Dani Pérez ha deixat l’equip per motius personals. SA

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Territorials

CH LA SALLE. HANDBOL> 3a Catalana

Classificats per a
la fase d’ascens
El sènior masculí B de La
Salle Montcada ha aconse-
guit la classificació per a la
segona fase de la lliga de
Tercera Catalana. Els
montcadencs, entrenats
per Luis Canalejas, van
obtenir el passi a la ronda
següent a manca de tres
jornades perquè acabi la
primera fase. La victòria
davant el Canovelles, un rival directe, per 26-21 el passat
15 de gener va ser determinant. Ara la incògnita està en
quina posició passarà a la fase d’ascens, si com a pri-
mer o segon de grup. Si les Franqueses guanya els seus
dos partits, La Salle seria segon perquè té una mitjana
de gols desfavorable respecte el conjunt vallesà. SA

EF CAN SANT JOAN. FUTBOL> Segona

Es necessiten jugadores urgentment
L’equip femení de l’Escola de Futbol Can Sant Joan
Blaugrana viu una situació delicada, tot i que a les últimes
dues jornades ha aconseguit imposar-se als seus rivals
per golejada: 7-0 davant el Taxonera i 0-13 al camp del
Sant Andreu. El conjunt local està format per només
13 jugadores, una plantilla insuficient que, a causa de les
lesions o la feina, se sol quedar en menys efectius per
afrontar els partits. “Fem un bon joc, però hem
perdut alguns enfrontaments per manca de juga-
dores”, es lamenta l’entrenador, Jesús Mateo, que ha
lloat la il·lusió de les jugadores per tirar endavant el
projecte. La plantilla, que no vol sentir parlar d’una re-
tirada de la competició, ha fet una crida per incorporar
nous efectius que donarien més solidesa i confiança a
l’equip. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

Segona derrota consecutiva
L’Associació Esportiva Can Cuiàs ha encaixat la segona
derrota consecutiva a la lliga. A la jornada del 22 de
gener, el conjunt dirigit per Alfonso Anés va perdre a
la pista del Santa Coloma per 5-3, en el primer partit
de la segona volta. Les dues darreres ensopegades han
fet perdre algunes posicions a la classificació del Grup
Tercer de Segona Divisió A. Ara l’equip es troba al
quart lloc amb 25 punts en 15 partits. L’objectiu de
l’equip és intentar l’ascens, tot i que és conscient de la
dificultat perquè hi ha molta igualtat entre els primers
classificats a excepció del Canyamars, el líder destacat
amb 40 punts. Precisament el Can Cuiàs rebrà la seva
visita el 29 de gener a les pistes esportives del barri.SA

AE CAN CUYÀS. FUTBOL SALA> Segona A

Els dos equips ocupen l’últim lloc
Els dos equips de la Penya Decano, a la Tercera Regio-
nal, ocupen l’última posició dels seves respectives
classificacions El conjunt A, al Grup 16, va empatar a
un gol al camp del Pujades i a l’última jornada no va
tenir matx perquè es va retirar el Provençalenc. L’equip
és cuer amb vuit punts en 14 partits. Per la seva banda,
el conjunt B també es troba al darrer lloc del Grup 18
amb 6 punts en 15 partits. A les dues últimes jornades
va perdre per un contundent 5-0 al camp del Bellvitge,
mentre que contra el Sant Just va treure un empat a un
gol al camp municipal de la Ferreria. A partir del 30 de
gener començarà la segona volta de Tercera Regional.
La Penya Decano A rebrà la visita del Cèltic i el B també
jugarà a casa contra els Canaris. SA

PENYA DECANO. FUTBOL> 3a Regional

PILAR ABIÁN

Victòria dels quatres equips sèniors
El Club Bàsquet Elvira Cuyàs va viure el cap de setmana
del 22 i 23 de gener una jornada rodona, amb la victòria
dels quatre conjunts sèniors de l’entitat. El masculí A va
vèncer a la pista de la Roda per 56-69 i el B es va
imposar al Santa Perpètua de Mogoda per 67-41. Pel
que fa als equips femenins, el sènior A va guanyar el
Badalonès per 53-45 i el B es va endur el triomf de
Parets per 30-59. Respecte a la classificació, l’Elvira A
femení segueix liderant el seu grup a Tercera Catalana,
amb 27 punts en 14 jornades. El sènior A masculí també
ocupa una bona classificació: és quart amb 24 punts en
14 partits. SA
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LA SALLE

CLUB SHI-KAN. KARATE> Campionat català
El torneig es farà a Parets el 6 de febrer
El Club Shi-kan Montcada participarà el pròxim 6 de
febrer al Campionat de Catalunya de karate que tindrà
lloc a Parets del Vallès. Del club montcadenc prendran
part una quinzena de karateques, alguns dels quals tenen
opcions de pujar al podi i endur-se una medalla. El
torneig català acollirà les modalitats de combat i katas.
L’objectiu d’aquest campionat, que no és l’oficial, és
que els karateques que comencen agafin rodatge en el
món de la competició. El Shi-kan participarà en
l’especialitat de combat. SA

LLUÍS MALDONADO

PILAR ABIÁN

LLUÍS MALDONADO

les classificacions
FUTBOL SALA

Primera A. Grup 1
Jornada 16
Rubí-Vitel B 4-3
Equip Pj. Pt.
1 Gracia 16 45
2 Gasifred 16 43
3 Corbera 16 37
12 Vitel B 16 12

Segona A. Grup 3
Jornada 16
Sta. Coloma-C. Cuiàs5-3
Equip Pj. Pt.
1 Canyamars 15 40
2 Sta. Coloma15 28
3 Maresme 15 27
5 Can Cuiàs 15 25

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 15 i 16
Valentine-Vic 84-70
Valent.-Granollers 89-79
Equip Pj. Pt.
1 Prat 16 29

2 Navàs 16 28
3 Valentine 16 28
4 Vic 16 26

2a Catalana. Grup 3
Jornades 15 i 16
Sentme.-Mont.B 106-67
Mont.B-Gramenet a.
Equip Pj. Pt.
1 Cardedeu 16 29
2 Montcada B 15 28
3 Gramenet 15 27
4 Gavà 16 26

Ct. Territorial. Grup 4
Jornades 14 i 15
Elvira A-Palau 43-34
Roda-Elvira A 56-69
Equip Pj. Pt.
1 Arenys 14 27
2 Llinars B 14 26
3 Parets 13 24
4 Elvira A 14 24

Ct. Català B. Grup 1
Jornades 14 i 15
Premià-Elvira B80-56
Elvira B-Sta. Perp.67-41
Equip Pj. Pt.
1 St. Cugat 14 26

2 Caldes C 14 25
3 St. Jordi 14 25
10 Elvira B 14 19

1a Catalana. Grup 1
Jornades 14 i 15
Les Corts-Valen. 59-80
Valentine-Martin. 68-59
Equip Pj. Pt.
1 Torelló 14 28
2 Olot 15 25
3 Valentine 14 24
4 Claror 15 24

3a Catalana. Grup 1
Jornades 14 i 15
St.Gabriel-Elvi. A 51-55
Elvira A-Badal. 53-45
Equip Pj. Pt.
1 Elvira A 14 27
2 Terrassa 13 26
3 Valldemia 13 24
4 Viladecans 14 23

Ct. català B. Grup 1
Jornades 14 i 15
Elv. B-Gramenet 44-60
Parets-Elvira B 30-59
Equip Pj. Pt.
1 Gramenet 9 17

2 Bellsport 9 17
3 Puigcerdà 9 16
5 Elvira B 9 14

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 16 i 17
Mont.-Sallent 4-1
St. Cristóbal-Mont. 1-3
Equip Pj. Pt.
1 Blanes 17 42
2 Cassà 17 38
3 Vic 17 36
4 Montcada 17 34

2a Regional. Grup 9
Jornades 16 i 17
Almeriense-Mont. 2-0
St. Joan-La Roca 4-0
Equip Pj. Pt.
1 Palau 17 40
2 Franqueses 17 37
3 Sant Joan 17 36
4 Montmeló 17 35

3a Regional. Grup 18
Jornades 14 i 15
Bellvitge-Decano B 5-0
Decano B-St. Just 1-1

Equip Pj. Pt.
1 Olivella 15 38
2 Chacarita 14 37
3 Sta. Ana 14 34
16 Decano B 15 6

3a Regional. Grup 16
Jornades 14 i 15
Pujades-Decano A 1-1
Descansa: Decano A
Equip Pj. Pt.
1 Canaris 14 42
2 Sarrià 14 33
3 Can Llong 14 32
13 Decano A 14 8

2a Divisió. Grup 2
Jornades 12 i 13
C.St.Joan-Taxonera 7-0
St. Andreu-C.St.Joan0-13
Equip Pj. Pt.
1 Polvoritense13 36
2 Europa 13 34
3 Guineueta 12 34
11Can St. Joan12 18

HANDBOL

1a Catalana Masculí
Jornades 13 i 14

Gavà-Salle A 26-28
Salle A-Adrianenc27-21
Equip Pj. Pt.
1 Gavà 14 22
2 Banyoles 14 22
3 GEIEG 14 21
8 La Salle A 14 14

3a Catalana. Masc.
Jornades 10 i 11
Salle B-Canovel. 26-21
Alcarràs-Salle B  17-23
Equip Pj. Pt.
1 La Salle B 10 18
2 Franqueses 8 14
3 Canovelles 10 13
4 Sant Celoni 9 10

1a Catalana femení
Jornades 10 i 11
Salle-Vilamajor 16-25
Bellsport-Salle 26-19
Equip Pj. Pt.
1 Castelldefels10 19
2 Molins 9 16
3 Vilamajor 10 14
9 La Salle 10 5

ATLETISME Pj. partits jugats
Pt. punts
a. ajornat

Cros de Vic
Promesa masculí
3 Carles Cera
Sènior masculí
36 José Gil

Cros de Ripollet
Promesa masculí
1 Carles Cera
Sènior masculí
7 Josep Gil
Veterà masculí
4 Ildefonso Teruel
Cursa popular
5 Àngel Fraile
6 Toni Ortiz
9 Emilio Rodríguez
10 Jordi Flores
Cros Sant Sebastià
Campionat Territorial
de Veterans (Sabadell)
Veterà masculí
20 Ildefonso Teruel

Controls pista coberta
Sènior masculí
Josep Gil 9 ’25’ ’
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>> KARATE. Homenatge als esportistes locals

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

El multiesport tanca el futbol
sala i comença amb l’handbol

>> JOCS ESCOLARS

L’AE Can Cuiàs, en el
grup 1, i el CFS Montca-
da-Vitelcom A, en el grup
2, són els vencedors de la
lliga de futbol sala de la
modalitat multiesport, que
organitzen el Consell de
l’Esport Escolar de Mont-
cada i Reixac (CDEM) i
l’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME). La
darrera de les 7 jornades
del primer trimestre de
curs es va disputar el 22
de gener.
Com totes les modalitats
de l’esport escolar, la lliga
multiesport ha estat carre-
gada d’emoció, tot i que,
segons la coordinadora de
l’esport escolar, Susana
Moreno, “en cap cas vo-
lem inculcar el valor de
la competitivitat, sinó el
del joc en equip”.
Per a molts infants, el mul-
tiesport és el primer con-
tacte que tenen amb un es-
port. De fet, la majoria dels
nens són de primer any.
Una de les fites més im-
portants d’aquesta lliga ha
estat que tots els centres
escolars han pogut formar,

silvia díaz
redacció

La majoria d’infants que van fer futbol sala al primer trimestre continuen en la competició
SILVIA DÍAZ

 >> L’AE Can Cuiàs, guanyador del grup 1, va jugar l’última jornada al camp del Sagrat Cor

>> CAMPIONATS COMARCALS. Natació

La primera fase
s’inicia a Montcada

Vint-i-vuit alumnes de
l’Escola de Natació (EN)
de Montcada van compe-
tir a la primera fase co-
marcal de natació, que es
va disputar a la piscina de
Montcada Aqua el 15 de
gener.
Els esportistes van nedar
en les modalitats d’estil
lliure i papallona, en 25, 50
i 100 metres, i els nedadors
de l’EN van competir en
les categories prebenjamí,
benjamí, aleví, infantil i
cadet. Les posicions més
destacades van ser les de
l’aleví Ana Súarez, que va
quedar primera en 50m
lliures i segona en 50m
papallona; i la del preben-
jamí Antonio Díaz, segon

SHI KHAN

 >> La primera comarcal es va disputar a Montcada Aqua

ÀNGELA LUCAS

>> MONTCADA AQUA. Visites institucionals

Polinyà es fixa
en Montcada Aqua

L’alcaldessa de Polinyà,
Pepita Pedraza, el director
de l’Àrea d’Atenció a les
Persones, Joaquim Aroles,
i la tècnica d’esports, Anna
Maria Sopena, van visitar
el 25 de gener les instal·la-
cions de Montcada Aqua,
acompanyats per l’alcalde
de  Montcada, César Arri-
zabalaga (PSC), el regidor
d’Esports i president de

 >> Visita a la zona de banys de Montcada Aqua

SILVIA DÍAZ

Marc Rodríguez i Marta García
reben un premi d’honor

El portal d’Internet
esportcatala.com ha premiat
els esportistes locals Marc
Rodríguez i Marta García
per haver aconseguit a l’or
al Mundial de Karate in-
fantil i júnior, que es va ce-
lebrar a Alemanya l’octu-
bre passat. Els karateques,
del Club Shi Khan, van
rebre el seu guardó en el
marc de la quarta edició
dels Premis d’Honor de
l’Esport Català, que es van
lliurar el 22 de gener a
l’Hotel Plaza de Barcelo-
na. El conseller en cap de
la Generalitat, Josep Bar-
galló, va presidir l’acte de
lliurament de premis, al
qual van assistir 300 per-
sones, entre elles, persona-
litats destacades del món
esportiu català, com el
president del Joventut de

silvia díaz
redacció

Els dos karateques  del club Shi Khan són campions mundials en la categoria júnior

com a mínim, un conjunt
de multiesport i alguns cen-
tres, com el Reixac, han
creat fins a tres equips.
Aquesta temporada ha es-
tat necessari formar dos
grups per poder acollir tots
els infants interessats.

Ara, l’handbol. El
futbol sala ha estat el pri-
mer dels tres esports que
faran els menuts del mul-

tiesport durant el curs. Des
de l’IME i el CDEM es
continua mostrant als in-
fants diferents esports
perquè s’hagin de decidir
per un des de ben petits.
A mitjan de febrer comen-
çaran els entrenaments i
els partits d’handbol.
A diferència del futbol
sala i del bàsquet, en
aquest esport no hi haurà
representació dels clubs.

L’única entitat de Mont-
cada que es dedica a
l’handbol, el CH La Salle,
no compta amb nens de
l’edat dels que fan l’acti-
vitat del multiesport –els
més petits són alevins– i,
per tant, la lliga serà no-
més amb els equips de les
escoles. La lliga multies-
port finalitzarà aquest curs
amb la pràctica del bàs-
quet.

en 25m lliures. La infantil
Marta Sánchez va ser ter-
cera en 100m lliures, la
benjamí Carme Lafita va
obtenir la quarta posició
en 25m papallona, l’infan-
til Jaume Jiménez va ser
cinquè en 100m papa-
llona, l’aleví Enric Trias va
ser sisè en 50m lliures i Eva
Coy, prebenjamí, també
va ser sisena en 25m lliu-
res. Als comarcals hi par-
ticipen nedadors de
Montcada, Cerdanyola,
Ripollet, Badia, Barberà i
Palau. El 29 de gener se
celebrarà la segona fase
d’aquest campionat co-
marcal de natació, a les ins-
tal·lacions esportives de
Barberà. SD

l’IME, Juan Parra (PSC), i
el gerent de l’IME, Joan
Celma. L’Ajuntament de
Polinyà té previst aquest
any iniciar les obres d’una
piscina coberta, la segona
fase del complex espor-
tiu municipal. La visita de
Polinyà se suma a les que-
ja ha rebut Montcada
Aqua des de la seva posa-
da en marxa. SD

Badalona, Jordi Villa-
campa, l’entrenador del
FC Barcelona de bàsquet,
Manolo Flores, o la neda-
dora Gemma Mengual.
Els esportistes montca-
dencs premiats es van

mostrar molt il·lusionats
en rebre el guardó.

Torneig estatal.
Dos karateques del club
Shi Khan, José Castillo, en
la categoria júnior, i Judith

Oliva, cadet, van partici-
par al darrer Campionat
d’Espanya de la modalitat
de combat, que es va dis-
putar a Alcobendas (Ma-
drid) els dies 22 i 23 de
gener.

 >> Els esportistes guardonats acompanyats de representants del club Shi Khan
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les classificacions

FUTBOL SALA

VITELCOM MONTCADA

Benjamí. Mutual. Grup 1
Jornada 14
Vitelcom d.
Equip Partits Pt.
1 Teià 9 27
2 Palafolls 10 24
3 Llinars 11 21
8 Vitelcom 10 11

Aleví A. Lliga BCN. Grup 1.
Jornada 14
Vitelcom-Premià 9-0
Equip Partits Pt.
1 Esparreguera 12 33
2 Vilassar Mar 12 30
3 FS Garcia 12 28
5 Vitelcom 10 22

Aleví B.  Lliga BCN. Grup 2.
Jornada 14
Vitelcom-Eurogramanet 12-0
Equip Partits Pt.
1 Rapid S. Coloma 12 33
2 Centelles 12 33
3 Pomar 12 27
7 Vitelcom 11 21

Intantil. Primera Divisió. Grup
1. Jornada 14
Canet-Vitelcom 3-4
Equip Partits Pt.
1 DMS Sarrià 13 34
2 Vilassar Mar 13 33
3 FC Barcelona 13 31
6 Vitelcom 13 23

Cadet A. Primera Divisió Grup 2
Jornadea 14
Rapid S. Coloma-Vitelcom1-3
Equip Partits Pt.
1 Rapid S. Coloma 13 36
2 Vitelcom 13 30
3 FS Garcia 13 30
8 La Unión 13 28

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornada 14
Castellterçol-Vitelcom 3-3
Equip Partits Pt.
1 Vitelcom 12 30
2 E. Pia Sabadell 12 30
3 Castellterçol 12 28
4 Cardedeu 12 28
5 CD Montcada 12 25

Juvenil. Lliga Nacional. Grup 6
Jornada 14
Miró Martorell-Vitelcom 4-2
Equip Partits Pt.
1 FS Garcia 13 37
2 FS Manresa 13 31
3 FC Barcelona 13 30
11 Vitelcom 13 11

CD MONTCADA

Infantil. Segona Divisió Grup 2.
Jornada 12
Vall Tenes-CD Montcada 5-7
Equip Partits Pt.
1 Cet 10 10 30
2 CD Montcada 10 25
3 Rapid S. Coloma 10 20
4 Lestonnac Mollet 10 20

Cadet. Segona Divisió. Grup 2

Jornada 14
CD Montcada-Parets 5-3
(Vegeu classificació Vitelcom)

Juvenil. Segona Divisió A. Grup
1. Jornada 14
CD Montcada-Sant Martí 2-4
Equip Partits Pt.
1 Sant Josep 12 33
2 Sant Martí 12 31
3 Plaza Macael 12 30
7 CD Montcada 12 18

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí. PB 2a Fase.
Nivell B-2 G 1. Jornades 1 i 2
Arenys-CB Montcada 51-20
CB Montcada-Mataró 10-42
Equip Partits Pt.
1 Mataró 2 4
2 Sant Nicolau 2 4
3 CB Llinars 2 4
8 CB Montcada 2 2

Mini masculí A. PB 2a Fase.
Nivell A-2. G 1. Jornades 1 i 2
CB Montcada d.
CB Montcada-Castellar 56-76
Equip Partits Pt.
1 Sant Miquel 2 4
2 Sant Just 2 4
3 Castellar 2 3
9 CB Montcada 1 1

Mini masculí B. PB 2a Fase.
Nivell C-2. G 2. Jornades 1 i 2
Ripollet-CB Montcada 8-39
CB Mont.-Arenys Munt 33-64
Equip Partits Pt.
1 El Masnou 2 4
2 Arenys de Munt 2 4
3 CB Canet 2 3
4 Montcada 2 3

Preinfantil femení. PB 2a Fase.
Nivell B-1. G 1. Jornades 1 i 2
Martinenc-CB Mont. 58-55
CB Montcada-Baricentro50-68
Equip Partits Pt.
1 CEB Sant Jordi 2 4
2 Baricentro 2 4
3 FC Martinenc 2 4
4 CB Tona 7 9

Preinfanti l  masculí  A. PB 2a
Fase. Nivell A-2. G 1. Jorn. 1 i 2
CB Mont.-Sant Gabriel 56-60
S. Eug. Berga-CB Mont.57-44
Equip Partits Pt.
1 CB Santa Coloma2 4
2 CB Sant Gabriel 2 4
3 Sta. Eugènia B. 2 4
8 CB Montcada 2 2

Preinfanti l  masculí  B. PB 2a
Fase. Nivell B-2. G 1. Jorn. 1 i 2
CB Montcada-Cornellà 48-64
CB Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 CE Osona 2 4
2 IPSI 2 4
3 Cornellà 2 3

9 CB Montcada 2 2

Infantil masculí. PB 2a Fase.

Nivell B-1. G 2. Jornades 1 i 2
CB Montcada-St. Josep 58-41
CB Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 Sant Cugat 2 4
2 La Salle Bon. 2 4
3 Lluïsos Gràcia 2 3
6 CB Montcada 1 2

Júnior masc. A. CC no sènior. Pref.
B.G 11. 2a Fase. Jornades 3 i 4
CB Mont.-Badalona 69-66
Sants-CB Montcada 66-55
Equip Partits Pt.
1 JAC Sants 4 8
2 CB Montcada 4 7
3 Maristes Ademar 3 6
4 Molins de Rei 4 6

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup B. Jornades 15 i 16
CB Mont.-Jov. Badalona a.
CB Mont.-U. Manresana 58-80
Equip Partits Pt.
1 L’Hospitalet 16 30
2 Jov. Badalona 15 29
3 CB Sant Josep 16 28
6 CB Montcada 15 25

Júnior masculí C. Territorial BCN.
Nivell A. Grup 4. Jorn. 15 i 16
La Garriga.- CB Mont. 56-51
Ópalo Cerd.- CB Mont. 60-68
Equip Partits Pt.
1 UE Barberà 15 29
2 Maristes Ademar 15 28
3 Sant Gabriel 15 26
14CB Montcada 14 18

CB ELVIRA CUYAS

Premini Mixt. PB 2a Fase. Nivell
C-2. G 1. Jornades 1 i 2
Elvira Cuyàs-Granollers 5-36
Tabor-Montcada 38-7
Equip Partits Pt.
1 Tabor 2 4
2 Torelló 2 4
3 Cardedeu 2 4
10 Elvira Cuyas 2 2

Mini masculí. PB 2a Fase.
Nivell B-2. G 5. Jornades 1 i 2
E. Cuyàs-CN Sabadell 18-50
Pallejà-Elvira Cuyàs s.r.
Equip Partits Pt.
1 Esparraguera 2 4
2 Lima-Horta 2 4
3 CN Sabadell 2 3
10 Elvira Cuyàs 1 1

Cadet Femení. PB 2a Fase.
Nivell C-2. G 2. Jornades 1 i 2
Elvira Cuyàs-St. Quirze 44-29
Cervelló-Elvira Cuyàs 35-36
Equip Partits Pt.
1 Canovelles 2 4
2 Elvira Cuyàs 2 4
3 Sant Quirze 2 3
4 Molins de Rei 1 2

Cadet masculí. PB 2a Fase.
Nivell B-1. G 3. Jornades 1 i 2
Torelló-Elvira Cuyàs 67-70
Elvira Cuyàs-Castellar 57-74

Equip Partits Pt.
1 Castellar 2 4
2 Sant Just 2 4
3 La Garriga 2 3
5 Elvira Cuyàs 2 3

Júnior masculí. Territorial BCN. Nivell
B. G2. Jornades 15 i 16
Elvira Cuyas d.
Elvira Cuyas d.
Equip Partits Pt.
1 AE Sant Andreu 14 26
2 CB Caldes 13 25
3 Safa Horta 13 25
14 Elvira Cuyas 13 13

CEB CANT SANT JOAN

Preinfanti l  masculí. PB 2a
Fase. Nivell C-1 G 2. Jorn. 1 i 2
CEB Can Sant Joan d.
CEB Can Sant Joan d.
Equip Partits Pt.
1 La Salle Bonan. 2 4
2 AECAM 2 3
3 Sant P. Sirena 2 3
8 Can Sant Joan 0 0

Infantil masculí. PB 2a Fase.
Nivell B-2. G 4. Jornades 1 i 2
AESE-CEB C St Joan 68-50
CEB C St Joan-Vic a.
Equip Partits Pt.
1 Sferic Terrassa 2 4
2 Sant P. Sirena 2 4
3 AESE 2 4
10 Can Sant Joan 1 1

Cadet Femení. PB 2a Fase.
Nivell B-2. G 4. Jornades 1 i 2
Llinars-CEB C St Joan 60-62
CEB C St Joan-AECAM a.
Equip Partits Pt.
1 CB Llinars 2 4
2 Arenys Bàsquet 1 2
3 CB Canet 2 2
6 Can Sant Joan 1 1

Sots 21 masc. Territorial BCN.
Nivell A2. G2. Jornades 15 i 16
Teià-Can St Joan 56-71
Can St Joan d.
Equip Partits Pt.
1 Sant Andreu 15 28
2 Ferrer Vic 15 27
3 Salle Bonanova 15 27
7 Can Sant Joan 14 21

LA SALLE MONTCADA

Infantil femení. PB 2a Fase.
Nivell C-1. G 3. Jornades 1 i 2
La Salle-Parets 31-49
Castellar-La Salle 47-43
Equip Partits Pt.
1 Ferrer Vic 2 4
2 AEB Mataró 2 4
3 CB Parets 2 4
7 La Salle 2 2

Infantil masculí. PB 2a Fase.
Nivell C-2. G 1. Jornades 1 i 2
Puigfred-La Salle 52-51
La Salle-Grup Barna 25-55
Equip Partits Pt.
1 Grup Barna 2 4
2 CEM Sant Joan 2 4
3 CB Puigfred 2 4
8 La Salle 2 2

Cadet femení. CC no sènior.
Pref. B. G11. 2a Fase Jorn. 3 i 4
La Salle-GEIEG     s.
La Salle-CN Sabadell 31-57
Equip Partits Pt.
1 CN Terrassa 4 7

2 Joventut BBC 4 6
3 Grup Barna 3 5
9 La Salle 2 3

Cadet masculí . CC no sènior.
Pref. G 12. 2a Fase. Jorn. 3 i 4
Mont.-La Salle-Santfelu. 53-78
Horta- Mont.La Salle51-71
Equip Partits Pt.
1 Sant Gabriel 4 8
2 Sagrada Família 4 8
3 JAC Sants 4 6
8 Mont.-La Salle 4 5

Junior femení. Territorial BCN.
Nivell B. G 2. Jornades 14 i 15
La Salle-Cerdanyola 73-40
El Social-La Salle 40-41
Equip Partits Pt.
1 La Salle 12 23
2 El Social 11 20
3 CB Navàs 12 19
4 CE Osona 10 19

FUTBOL

CD MONTCADA

Prebenjamí. Lliga Adefube. Jornada 9
CD Montcada-Mirasol1-3

Benjamí A. Lliga Adefube. Jor-
nada 9
C. Parellada-CD Montcada0-5

Benjamí B. Lliga Adefube. Jor-
nada 9
CD Montcada-Mollet 3-3

Aleví. Segona Divisió. G 13.
Jornades 12 i 13
Caldes-CD Montcada 0-11
CD Montcada-La Llagosta 3-0
Equip Partits Pt.
1 Montornès 11 33
2 CD Montcada 11 27
3 Sentmenat 10 22
4 O. Can Fajtó 11 21

Infantil. Segona Divisió. G 22.
Jornades 12 i 13
CD Montcada-La Llagosta 5-3
Martorelles-CD Montcada 1-0
Equip Partits Pt.
1 EF Can St Joan 11 33
2 Molletense 11 24
3 CD Montcada 11 22
4 Lourdes 11 22
6 Sant Fost 11 20

Cadet. Segona Divisió. G 17.
Jornades 12 i 13
CD Montcada-Polinyà 6-1
La Llagosta-CD Montcada 2-2
Equip Partits Pt.
1 Santa Perpètua 12 34
2 Montornès Nord 12 31
3 EF C Sant Joan 11 25
4 Sentmenat 11 22
6 CD Montcada 11 19

Juvenil. Segona Divisió. G 18.
Jornades 12 i 13
CD Montcada- Lourdes 2-3
Finsobe-CD Montcada 1-1
Equip Partits Pt.
1 Martorelles 12 28
2 EF Can St Joan 9 24
3 CD Montcada 11 20

4 Montmeló 9 19
5 Montornès 11 15

EF CAN SANT JOAN

Prebenjamí. Lliga Adefube. Jor-
nada 9
Sant Cugat-EF C St Joan 2-8

Aleví. Primera Divisió. Grup 2.
Jornades 14 i 15
Sta. Eulàlia-EF C St Joan 1-2
EF C St Joan-Bellvitge 3-2
Equip Partits Pt.
1 Ferran Martorell 14 40
2 FC Barcelona 14 38
3 Unif. Bellvitge 14 31
14 EF C St Joan 14 11

Infantil. Segona Divisió. Grup 22.
Jornades 12 i 13
EF C St Joan-Martorelles 9-0
Palau-EF C St Joan 0-4
(Vegeu classif icació CD
Montcada)

Cadet. Segona Divisió. Grup 17.
Jornades 12 i 13
Lourdes-EF C St Joan a.
EF C St Joan-S. Perpètua 0-4
(Vegeu classif. CD Montcada)

Juvenil. Segona Divisió. Grup
18. Jornades 12 i 13
EF Can Sant Joan d.
Castellar-EF C St Joan 1-3
(Vegeu classif icació CD
Montcada)

HANDBOL

CH LA SALLE MONTCADA

Aleví mixte. Lliga Cevo. Nivell 1.
Jornades 8 i 9
Canovelles-La Salle26-45
La Garriga-La Salle 24-45
Equip Partits Pt.
1 Palautordera 9 16
2 La Salle 9 15
3 La Garriga 9 11
4 Vilamajor 8 8
7  Sagrat Cor 8 3

Aleví masculí. Lliga Cevo. Nivell
1. Jornades 8 i 9
BM Granollers-La Salle 37-46
La Salle-Franqueses a.
Equip Partits Pt
1 Roquerol 9 18
2 BM Granollers 9 14
3 Escola Pia 9 13
4 La Salle 8 9

Cadet Femení Campionat Cadet.
Prèvia B. Fase Final
Cooperativa-La Salle 13-13
La Salle-Cooperativa 9-14
Equip Partits Pt.
1 Banyoles 1 2
2 Cooperativa 1 2
3 Gavà 1 2
5 La Salle 1 0

Cadet Masculí. Segona Catala-
na. Prèvia C. Jornades 10 i 11
Súria-La Salle 24-31

La Salle-Berga 32-28
Equip Partits Pt.
1 La Salle 10 19
2 Igualada 10 14
3 Berga 10 14
4 Terrassa 9 10

Juvenil . Segona Catalana.
Prèvia A. Jornades 10 i 11
La Salle-Canovelles27-16
Alcarràs-La Salle 14-40
Equip Partits Pt.
1 La Salle 10 19
2 Canovelles 10 12
3 Les Franqueses 8 11
4 Pau Casals 9 10

NATACIÓ

CAMPIONAT COMARCAL. 1a
JORNADA. RESULTATS
LOCALS

Benjamí Fem. 25 mts Papallona
4. Carme Lafita 0’24"94
7. Mireia Prats 0’25"39
9. Clara Romero 0’29"23
11. Andrea Romero 0’29"29

Aleví Fem. 50 mts Papallona
2. Ana Suárez 0’45"34
12. Elisabet Prats 0’54"27
18. Júlia Romero desqual.
19. Yaiza Rodríguez desqual.

Infantil Mas. 100 mts Papallona
5. Jaume Jiménez 1’53"35

Cadet Mas. 50 mts Papallona
10. Óscar Carreras 0’40"99

Prebenjamí Mas. 25 mts Lliures
2. Antoni Díaz 0’25"96

Prebenjamí Fem. 25 mts Lliures
6. Eva Coy 0’28"68
13. Sofia Santamaria 0’41"08
16. Sandra Maestre baixa

Benjamí Masculí. 25 mts Lliures
8. Aleu Vera 0’21"05
9. Héctor Font 0’22"27
11. Léster A. Escrigas 0’22"66
17. Joan Martínez 0’31"27
24. Carlos Díaz baixa
25. Víctor Iruela baixa
26. Enric Pulido baixa

Benjamí Femení. 25 mts Lliures
4. Clara Romero 0’21"59
7. Mireia Prats 0’22"58
10. Andrea Romero 0’23"28
11. Carme Lafita 0’24"65

Aleví Masculí. 25 mts Lliures
6. Enric Trias 0’45"20

Aleví Femení. 50 mts Lliures
1. Ana Suárez 0’35"16
9. Júlia Romero 0’45"25
11. Yaiza Rodríguez 0’45"71
16. Elisabet Prats 0’47"87
18. Mireia Tort 0’48"36

Infantil Masculí. 100 mts Lliures
7. Jaume Jiménez 1’30"25

Infantil Femení. 100 mts Lliures
3. Marta Sánchez 1’20"20
9. Sira Romero 1’26"83

actualitatdels clubs
ATLETISME. CROS> Curses comarcals

Fa tres jornades que l’equip aleví del CEF Can Sant
Joan compta a les seves files amb dos nous jugadors.
Aitor Gracia prové del CD Montcada i ha arribat a l’equip
blaugrana per l’acord que han signat els dos equips de
futbol del municipi per reforçar els equips de la base
que més ho necessitin. L’altre jugador nou és David
Iglesias, que prové del Ciutat Meridiana i que va passar
els primers anys de la seva carrera esportiva a l’equip
de Can Sant Joan. El conjunt aleví és l’únic equip de
Montcada que milita a Primera Divisió i aquesta tempo-
rada està patint molt per mantenir la categoria.
L’entrenador, Rafa González, espera que aquestes noves
incorporacions “contribueixin a què l’equip continuï
a Primera Divisió” L’acord de col·laboració que han
establert el CEF Can Sant Joan i el CD Montcada preveu
que l’any que ve es fusionin les bases de les dues
entitats. L’objectiu de tots dos clubs és que els seus
equips puguin competir la propera temporada en la
categoria més alta possible. El 15 de gener, el CEF Can
Sant Joan va aconseguir la seva primera victòria fora de
casa, guanyant per 1 a 2 al Santa Eulàlia de l’Hospitalet,
i el 22 de gener va vèncer a casa al Bellvitge (3-2). SD

Primeres posicions de la JAM
L’atleta aleví Aitor Martín, de la Joventut Atlètica
Montcada (JAM), és el primer classificat del circuit co-
marcal de cros. A la cursa de La Salut del 15 de gener,
darrer cros del circuit vallesà, Martín va quedar primer,
i a la final del 22 de gener, celebrada al Parc Central del
Vallès, a Barberà, va assolir la segona posició. Al cros
de La Salut, l’aleví Irina Casado va ser tercera i la infan-
til Aida Ariza, segona. L’infantil Oualid Nassirri va ser
segon a La Salut i primer a Barberà. El cadet Francisco
Castro va ser segon a la final comarcal. D’altra banda,
la JAM va aconseguir una posició destacada al darrer
Cros Vila de Ripollet, celebrat el 16 de gener. Martín
va quedar primer i l’altre aleví, Adrián Serrano, va ser
quart. SD

Aitor i  Iglesias reforcen l’aleví

BÀSQUET> Torneig d’escoles

Els equips de Montcada participen a
la Trobada d’Escoles de Bàsquet
El CB Montcada i el CB Elvira Cuyàs participaran un
cop més a la Trobada d’Escoles de Bàsquet, que orga-
nitza la Federació Catalana i que tindrà lloc del 12 de
febrer al 28 de maig, amb periodicitat quinzenal. El 19
de gener, representants dels clubs van assistir a una pri-
mera reunió preparatòria a Barcelona. Les trobades
estan adreçades a infants que encara no estan federats,
nascuts entre els anys 1995 i 2000.
Els clubs interessats a participar-hi han d’omplir un full
d’inscripció que lliura la Federació Catalana i apuntar
els dies que prefereixen celebrar les jornades, que tindran
lloc tots els dissabtes al matí. Per als més petits, les
trobades són com un dia de festa, perquè poden jugar
a bàsquet i també aprendre, amb jocs i aspectes tècnics
de l’esport. SD

FUTBOL. EF CAN SANT JOAN> Nous fixatges

 >> L’escola del CB Elvira Cuyàs fa anys que hi participa

SILVIA DÍAZ

La Unió Escacs Montcada (UEM) participa un any més
al campionat escolar comarcal, que organitza el Consell
Esportiu del Vallès Occidental Sud i que es disputarà
en quatre jornades a Badia i Cerdanyola. 20 jugadors
del club, de les categories infantil, aleví i benjamí, s’han
inscrit al campionat. La primera jornada es va celebrar
el 22 de gener a Badia i les altres tres es disputaran
durant tres dissabtes consecutius. L’acte de lliurament
de premis tindrà lloc el 12 de març a Montcada, després
de les territorials i abans de la final de Catalunya. SD

20 jugadors de la UEM als comarcals

ESCACS. LLIGA ESCOLAR> Primera ronda

13. Clàudia Fernández 1’32"14
14. Sandra Mas 1’34"35
15. Victòria Blasco 1’42"67

Cadet Masculí. 50 mts Lliures
11. Óscar Carreras 0’35"09

LLIGA ESCOLAR

Multiesport futbol sala
Grup Primer. Jornada 6
Can Cuiàs-Reixac 20-0
Vitelcom B-El Turó 9-2
Font Freda-La Salle 2-4
Sagrat Cor A d.
Equip Partits Pt.
1 AE Can Cuiàs 5 15
2 Vitelcom B 5 9
3 Font Freda 5 9
4 Reixac 5 9
5 El Turó 5 6
6 Sagrat Cor A 5 3
7 La Salle 6 3

Multiesport futbol sala
Grup Segon. Jornada 6
Elvira Cuyàs-Mitja Costa 7-2
Reixac A-El Viver a.
Reixac B-Sagrat Cor B 6-12
Vitelcom A d.
Equip Partits Pt.
1 Vitelcom A 5 15
2 Sagrat Cor B 6 12
3 Elvira Cuyàs 5 9
4 Mitja Costa 5 6
5 El Viver 4 6
6 Reixac A 4 3
7 Reixac B 5 0

Futbol sala. Benjamí
Jornada 4
Vitelcom-Mitja Costa 12-0
Reixac-Font Freda 0-8
La Sínia d.
Equip Partits Pt.
1 Vitelcom 3 9
2 La Sínia 3 6
3 Mitja Costa 4 6
4 Font Freda 3 3
5 Reixac 3 0

Futbol sala. Aleví
Jornada 4
Elvira Cuyàs-Viver B11-0
Reixac-Mitja Costa 4-11
Viver A-Can Cuiàs a.
Equip Partits Pt.
1 La Salle 8 15
2 Berga 8 12
3 Igualada 8 12
4 Terrassa 8 8
5 Berga 8 12
6 Berga 8 12

Bàsquet. Benjamí
Jornada 4
La Sínia A-La Sínia B 25-31
Viver B-Viver A 10-61
El Turó-Sagrat Cor 46-10
Equip Partits Pt.
1 El Turó 4 7
2 Viver A 4 7
3 La Sínia B 4 6
4 Sagrat Cor 4 5
5 La Sínia A 3 4
6 Viver B 3 4

 >> L’aleví va guanyar per 3 a 2 al Bellvitge el 22 de gener

SILVIA DÍAZ

JAM

 >> Els participants al cros comarcal de Barberà
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La passió per l’aprenentatge. Així es concreta l’actitud
que ha portat a aquesta montcadenca de gairebé 33 anys a
dedicar-se a la pintura, a ser una de les professores de l’Aula de
Pintura Municipal, a exposar la seva obra, a endinsar-se en el món
de l’interiorisme i a formar part d’un compromès grup artístic.
Tot i tenir un currículum com aquest, Eva Sereno creu que es
troba a l’inici de la seva trajectòria i que encara li queden moltes
coses per aprendre que li ajudin a veure el món que l’envolta
d’una manera diferent. Gairebé es podria dir que per a aquesta
artista la clau de l’existència es troba en la manera com es mira i
es capta el món. La seva primera mostra al municipi va ser a
l’Auditori al 1998, i després ha estat present a diverses edicions
del Mercat d’Art que s’organitza per Nadal.

“La pintura t’ensenya a
veure el més important”

A l’Aula d’Art

tothom aprèn,

perquè allà

tothom busca el

seu propi camí

Ara el que em

preocupa és

treballar i

aprendre, més

que si sóc

reconeguda

�

SÒNIA HERNÁNDEZ

�Per què va decidir dedicar-
se a la pintura?
Des de petita he tingut dues grans
passions: l’esport i la pintura.
Sempre havia fet natació i bàs-
quet però, en acabar l’institut, no
podia continuar per aquesta via,
així que vaig optar pel dibuix, la
pintura i el magisteri. Tenia ga-
nes d’aprendre moltes coses i
d’acostar-me al món bohemi de
la pintura, que jo tenia molt
idealitzat. Em fascinava la vida
desordenada dels artistes.
�Va trobar el que buscava?
Home, encara no
puc fer balanç, por-
to molt poc camí
recorregut. Al 1997
vaig acabar la llicen-
ciatura en Belles
Arts. He descobert
un “micromón”
molt bonic, on he
après moltes coses.
Potser no és gaire
útil allò que jo puc
aportar al món, pe-
rò a mi m’enriqueix
veure’l mitjançant la
pintura. L’art em
permet, primer, ex-
pressar-me per en-
tendre’m a mi ma-
teixa, però també a
comprendre totes
aquelles coses que
no es poden veure
o no es poden to-
car. La pintura em serveix per
sentir aquestes coses i per trans-
metre-les a la resta mitjançant el
color que utlitzes o una línia que

fas. Això és el que més m’in-
teressa de la pintura i és el que
vull ensenyar els meus alumnes
de l’Aula de Pintura. Pretenc
ajudar als qui volen pintar  a que
aprenguin a mirar les coses
d’una altra manera, amb més
sensibilitat, i captar el costat més
estètic de les coses. Si aconse-
gueixo que algú vegi una cosa
que abans li passava desaperce-
buda, ja em puc sentir molt
satisfeta.
�Com és la seva pintura?
Insisteixo: jo porto molt poc

temps. Els meus
primers models
van ser dos pro-
fessors: Alberto
Gonzalo i Núria
Gual. Mai no m’ha
agradat posar eti-
quetes, a mi m’a-
grada la pintura
sutil, que mostra la
part etèria de les
coses, i la pintura
d’ells és així. Di-
guem que aquell va
ser el meu punt de
partida per apren-
dre a caminar i, so-
bretot, buscar el
meu propi camí de
dir les coses. I com
a grans noms, puc
dir que sempre
m’ha agradat l’o-
bra de Matisse i de

les vanguàrdies dels inicis del
segle XX. De tota manera, in-
tento tocar moltes tecles i no
oblidar mai que estic aprenent.

�Vostè ha treballat amb
Joan Capella. Ha rebut algu-
na influència?
És un súperpintor, malaura-
dament, desaprofitat. Ara li fan
homenatges, tots merescuts,
però hauria d’haver tingut més
reconeixement. Ell sempre rei-
vindica la gent del seu poble. En
aquest sentit, jo he après molt
d’ell, tant en la vessant humana
com en l’artística. Ara que té
problemes de salut, el trobem a
faltar molt a les classes, i el tenim
present.
�I vostè, sent que el seu po-
ble reconeix la seva feina?
Al 1998 vaig exposar a l’Audi-
tori les meves obres. Ningú no
em coneixia llavaors. Acabava
de finalitzar la carrera i era una
mostra massa influenciada pels
mestres, però per a mi va ser
molt important i em va fer mol-
ta il·lusió. Fora del municipi vaig
participar en un col·lectiu d’ar-
tistes internacionals que es deia
FollArte –a tots ens feia molta
vergonya dir el nom en veu alta,
però el manteníem–; volíem
provocar i promoure algun
canvi social des de l’art; fins i tot
teníem un manifest artístic. Des-
prés, els darrers dos anys he
estat formant-me en l’interio-
risme, que és un tema que
m’atrau molt; no per la deco-
ració, sinó per aprendre a crear
espais. Ara torno a pintar i espe-
ro aviat poder fer una exposició
a Montcada en col·laboració
amb un altre artista local. Ara el
que més em preocupa és pintar

pintora

Eva SerenoEva Sereno

i ensenyar, no si tinc reconei-
xement o no.
�També ha participat al
Mercat d’Art. Què en pensa
d’aquesta iniciativa?
Em sembla una idea molt bona,

i sempre intento prendre part i
que també hi siguin els meus
alumnes. És una oportunitat
molt bona per ensenya el que
fas, però a Montcada la gent no
compra obres d’artistes joves.


